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▼ Adventní čas zpříjemnili klienti Domova 
Laguna Psáry svým hudebním vystoupením. 

Grand Fest částkou 17 645 Kč tradičně podpořil 
neziskovou organizaci Helpicon.  

▼ V pátek 6. 12. přijalo poděkování 23 mladých 
sportovců reprezentujících naše město. 

▼ Mikulášská družina nezapomněla navštívit 
Rodinné centrum Kopretina. 

Slavnostní rozsvícení stromu na náměstí proběhlo 
první adventní neděli 1. 12.

Na Advent mezi traktory do zemědělského muzea 
zavítali také čerti krampusáci. 



Rok 2025 – rok rozsáhlé bytové 
výstavby

Mnoho českých měst řeší nedostateč-
né bytové kapacity nejen pro svoje občany.  
Obdobně je na tom také Čáslav, kde v posled-
ních letech možnosti výstavby spíše stagno-

valy. Došlo k výstavbě dvou bytových domů v areálu Prokopa Ho-
lého, nicméně ani ty nedokázaly poptávku po bydlení uspokojit. 
Příští rok by měl ale za tímto obdobím udělat tlustou čáru. 

Rok 2025 přinese zahájení hned několika projektů, na jejichž 
konci se v Čáslavi objeví nové byty a dokonce i developersky vy-
budované rodinné domky. Celkový počet takových jednotek bude 
po uskutečnění všech plánů bezmála dvě sta. To je nepřehlédnu-
telná skutečnost. 

V jakých částech města nové byty a domy mají vyrůst? Dva 
další bytové domy, téměř shodné s posledně vystavěnými objekty, 
v areálu Prokopa Holého. Půjde o akci v režii města, na kterou 
je již požádáno o dotaci. V tomto případě půjde o byty v rámci 
programu dostupného nájemního bydlení, které zde stále chybí. 

Další dva projekty jsou v plánu developerů, kteří chtějí ve 
městě vybudovat jednak kolem sta nových bytů ve stejném areá- 
lu, jak již bylo zmíněno – na prostranství bývalých kasáren Pro-
kopa Holého. Půjde o bytové domy, kde si lidé svoje nové domo-
vy budou moct odkoupit. Stejně tak k prodeji budou určeny další 
byty ve třech třípodlažních bytovkách a několika rodinných do-
mcích v Koželuhách. 

Pokud bychom se ptali na termíny, je možné konstatovat, že 
městský projekt vyžaduje přibližně roční časovou dotaci a ani 
plány developerů nebudou nijak zdržovány. 

Je tedy zřejmé, že by se mělo v tomto směru začít naše město 
v roce 2025 rozvíjet doposud nebývalým způsobem. Přejme si, aby 
se vše podařilo bez větších problémů a rodiny i jednotlivci tak co 
nejdříve našli nové možnosti pro bydlení právě v Čáslavi. ◍   

 
Ing. Jaromír Strnad 

starosta města 
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STAROSTOVNA 
Připomínáme občanům možnost  

pravidelného setkání s vedením města. 

První středu v měsíci 
v hotelu Grand od 15:00

 
Využijte prostoru pro Vaše dotazy,  

podněty, připomínky.  
 

Nejbližší termín setkání je 8. 1. 2025.

PŘIŠLO DO REDAKCE
Sliby se mají plnit nejen o Vánocích
Na zasedání zastupitelstva 4. 11. 2024 jsem položil dvě jasné a zřetelné otázky:.

1. Pane starosto, podle čeho dělíte lidi na 
vážené měšťany, jejichž připomínky ře-
šíte obratem, a na obyčejné obyvatele, 
kterým neodpovídáte na dopisy a igno-
rujete návrhy tady přednesené?

2. Kde najdu slíbené webové stránky Čá- 
slavských novin?

Odpovědi jsem nedostal.
Podle jednacího řádu jsem už nemohl po-

ložit další a slíbil jsem, že otázku na radního 
Rumla ponechám na další zasedání. Uvědo-
mil jsem si, že můj dotaz možná nepatří na 
tak důležité jednání, a zaslal jsem otázky 
panu Rumlovi e-mailem.

 ƏS ohledem na Vaše dlouhodobé zkušenos-
ti a umění hrajete dnes jen sobě pro radost, 
nebo i na veřejnosti?

 ƏKdyby Vás oslovili organizátoři Dvorků, 
Adventních oken a tak dál, nevím, jak se 
všechny spolky jmenují, vyhověl byste?

Odpověď jsem nedostal a na zasedání 
9. 12. 2024 nebyl přítomen.

Jak jinak někomu naznačit, že je bezvý-
znamná nula? Neodpovídat a ignorovat. Dra-
há rado, jste jen úředníci zvolení na omeze-
nou dobu a za pouhé dva roky při obvyklé 
volební účasti bude mít můj hlas váhu 0,028. 
Není to moc, ale nula to není a na rozdíl od 
vás platí doživotně.

Vážení čtenáři! Jestliže se vám dostalo 
možnosti číst tyto řádky v Čáslavských no-
vinách, připomínám slova Karla Kryla. Po-
litikům se nevěří, politici se kontrolují. Sle-
dujte proto jednání zastupitelů, kterým jste 
dali své hlasy. Při dalších volbách nemusíte 
číst sliby na plakátech, budete mít už dávno 
jasno předem. ◍

Vladimír Čihák
nezávislý občan města

● Tečka redakce

Redakční rada Čáslavských novin na zá-
kladě Pravidel pro vydávání Čáslavských 
novin rozhodla o poskytnutí textu k mož-
nosti reakce protistraně. 

🡒 Reaguje starosta města –  
Ing. Jaromír Strnad

Na dotazy pana Čiháka jsem odpově-
děl již přímo na zasedání ZM, kde mi je 
položil. Skutečně nedělím občany na 
takovéto dvě kategorie. Zabýváme se 
všemi dotazy a připomínkami, jen se 
někdy zkrátka stane, že některé z nich 
vyhodnotíme buď jako nerealizovatelné, 
nebo takové, které jsou proti slibu ostat-
ním občanům. Tak to bylo i v případě,  
o kterém hovořil pan Čihák. Na druhý do-
taz ohledně Čáslavských novin také od-
pověděl přímo na místě zastupitel pan 
Nezbeda s tím, že jejich webová podoba 
zatím není, ale jedná se o ní. 

Ing. Jaromír Strnad 
starosta města
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Rizika výstavby v Koželuhách
Zastupitelstvo města na svém zasedání 

9. 12. 2024 schválilo novou podobu prode-
je městských pozemků v Koželuhách firmě 
Profistav Koželuhy (dále jen investor). Já ani 
mí kolegové ze sdružení Čáslav pro všechny 
jsme prodej nepodpořili. Měli jsme pro to ně-
kolik důvodů, z nichž ty zásadní uvádím níže:
1.  Významná změna podoby výstavby 

bez veřejného projednání.
Původní studie, která počítala se vzni-

kem 26 rodinných domů, byla s veřejností 
před schválením projednána na speciálním 
setkání. U nového návrhu veřejné projed-
nání neproběhlo a mezi jeho oznámením  
a schválením uběhlo pouhých pět týdnů, 
ačkoli jde o velkou změnu: má vzniknout  
15 rodinných domů a 3 bytové domy s 51 by- 
tovými jednotkami. 

2. Schválená kupní smlouva neobsa-
huje podrobný popis podoby výstavby. 

Nedílnou a závaznou součástí původní 
kupní smlouvy byla podrobná studie určující 
podobu výstavby, za jejíž nedodržení hrozi-
ly investorovi sankce. V nové kupní smlouvě 
podrobná specifikace projektu chybí, odkazu-
je se pouze na koncept projektu, jenž má po-
dobu půdorysných plánů budoucí výstavby, 
bez specifikace jejich výšky a vzhledu. Navíc 
za případné nedodržení konceptu projektu 
nejsou ve smlouvě nastaveny sankce.

3. Neomezený termín výstavby.
V původní kupní smlouvě měl investor 

povinnost získat do dvou let stavební povo-
lení a následně do dvou let výstavbu usku-
tečnit, jinak by následovaly sankce. V nové 
kupní smlouvě má investor povinnost podat 
do 30. 6. 2025 žádost o stavební povolení na 
inženýrské sítě a včas zaplatit kupní cenu. 
Na samotnou výstavbu žádné termíny pro 
investora stanoveny nejsou. Investor tak 
může výstavbu libovolně dlouho odkládat, 
což jde proti zájmům města, které má mít 
z nové výstavby a jejích obyvatel prospěch.

Všechny tyto výhrady jsme na jednání 
zastupitelstva přednesli a vysvětlili jsme, 
že z nich plynou pro město zřejmá rizika: 
hrozí, že na pozemku bude postaveno něco 
jiného, než město očekává, nebo nebude 
postaveno vůbec nic. Navrhli jsme i řešení: 
schválit prodej pozemků a k podobě kup-
ní smlouvy se ještě vrátit, mezitím projekt 
projednat s veřejností a do smlouvy doplnit 
jeho závaznost a termíny pro výstavbu. Bo-
hužel, nikdo z koaličních zastupitelů naše 
argumenty nevyslyšel a náš návrh v hlaso-
vání nepodpořil. Následně byl koaličními 
hlasy schválen prodej s kupní smlouvou  
s výše zmíněnými riziky. ◍

Martin Jusko
zastupitel za Čáslav pro všechny

vedení města, rada města a zastupitelé

TERMÍNY ZASEDÁNÍ 
zastupitelstva města Čáslavi 

v roce 2025

pondělí  10. 2. 2025
pondělí  7. 4. 2025
pondělí  23. 6. 2025
pondělí  15. 9. 2025
pondělí  8. 12. 2025

Zasedání budou probíhat vždy 
v pondělí od 17:00 na Nové scéně 

Dusíkova divadla, 
Masarykova 194, 286 01 Čáslav



ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA ČÁSLAVI 4. 11. 2024 
Záznam z letošního pátého řádného zasedání čáslavského zastupitelstva je volně pří-
stupný formou audiozáznamu nebo videozáznamu na www.meucaslav.cz v sekci Radni- 
ce – Vedení města – Zastupitelstvo – Usnesení zastupitelstva, zprávy, audio nebo video zá-
znamy – Rok 2024), a to včetně programu, usnesení, zpráv a zápisu. Ohlédněme se zpět za 
diskusí z bodů programu Dotazy a připomínky občanů a Dotazy a připomínky zastupitelů. 

DOTAZY A PŘIPOMÍNKY OBČANŮ 
1. Dotaz občanky na nová parkovací místa 

před Městkou nemocnicí Čáslav a navrá-
cení zeleně společně s plotovým ohrani-
čením a jeho opravou.  

2. Připomínka občana a dotaz na nový 
web Čáslavských novin a web Sklád-
ka pod dohledem. A chybějící rubriku 
„Dotazy nebo názory občanů“ v Čáslav-
ských novinách.  

3. Dotaz občana a připomínka: a) připo-
mínka k paní místostarostce Mgr. Renatě 
Vaculíkové vůči její odpovědi a reakce na 
otázku ohledně konání referenda (dotaz 
byl vznesen během setkání s ministrem 
životního prostředí), b) dotaz na radní 
MUDr. J. Provazníkovou – jak probíhalo 

setkání rady města, kde byla předmětem 
anonymizace záznamů ze zasedání za-
stupitelstva. Zda došlo k neshodě mezi 
zaměstnankyní a jedním z členů rady  
a jaký je její názor na celou situaci.  

4. Dotazy občanky a) zda zastupitelstvo 
zvažuje konání referenda, kdy předmě-
tem by bylo rozšíření skládky b) v ja-
kém stavu je plnění podmínek smlouvy 
mezi AVE a městem a jak bude využi-
to financí, které město obdrží díky této 
smlouvě c) jaká je cena za nové parkovi-
ště u nemocnice. 

5. Dotazy občana: a) na konání referenda  
a vyzvání k vyhlášení referenda zastu-
piteli b) zda se uvažuje o rozšíření služ-
by Taxík Maxík.  

DOTAZY A PŘIPOMÍNKY ZASTUPITELŮ 
1. Starosta Ing. Jaromír Strnad odpovídá 

na dotaz týkající se kapacity skládky, 
frekvence návozů a prekluzi v kauze 
výběru poplatků proti firmě AVE CZ.  

2. Dotaz zastupitele Mgr. F. Velímského, 
Ph.D., kolik je odhadovaná potencionál-
ní částka vybraná díky delší prekluzi  
z kauzy poplatků, a to za rok 2015 a 2016.  

3. Zastupitel a radní Ing. J. Ruml, připome-
nutí případu mediačních smluv projedná-
vaných na zasedání zastupitelstva mezi 
bývalými zaměstnanci a současným za-
městnancem úřadu a tajemníkem úřadu. 

4. Ing. M. Ronovský přednesl předpoklá-
danou částku získanou z kauzy poplat-
ků za odpady.  

Celý záznam ke zhlédnutí: bit.ly/ZZ041124 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA ČÁSLAVI 9. 12. 2024 
Záznam z posledního řádného zasedání čáslavského zastupitelstva v roce 2024 je volně pří-
stupný formou audiozáznamu nebo videozáznamu na www.meucaslav.cz v sekci Radni- 
ce – Vedení města – Zastupitelstvo – Usnesení zastupitelstva, zprávy, audio nebo video zá-
znamy – Rok 2024), a to včetně programu, usnesení, zpráv a zápisu. Ohlédněme se zpět za 
diskusí z bodů programu Dotazy a připomínky občanů a Dotazy a připomínky zastupitelů. 

DOTAZY A PŘIPOMÍNKY OBČANŮ 
1. Výstup občanky s reakcí na hodnoty 

získané z měření kvality ovzduší v ulici 
Masarykova a vlivu dopravního zatížení. 
Poukázání na pravděpodobnost stejného 
stavu v ulicích Tylova či Na Bělišti. S do-
tazem, jak vedení města bude řešit tuto 
situaci. Dále apelovala na zastupitele, aby 
věnovali pozornost této problematice.

2. Dotaz občanek související s plánovaným 
obchvatem a zrušením přejezdu na Ka-
labousku a zrušení křižovatky. Jakým 
způsobem se budou občané na Lochách 
moct dostávat do města. S apelem na ve-
dení města, aby na tento problém neza-
pomněli. 

3. Vstup Mgr. F. Velímského, Ph.D., s pří- 
mluvou o uspořádání veřejného projed-
návaní nového obchvatu. 

4. Technická poznámka a dotaz JUDr.  
V. Málka – kdo zpracoval urbanistickou 

studii výstavby obchvatu. 

DOTAZY A PŘIPOMÍNKY ZASTUPITELŮ 
5. Starosta města Ing. J. Strnad upřesňu-

je situaci ohledně žádosti o doměření 
částky za výběr poplatků od společnosti 
AVE CZ. Nastiňuje vývoj situace 28. in-
tegrovaného povolení a v jakém procesu 
povolení je a informuje ohledně vyčer-
pání kapacity skládky, která bude do-
časně od 1. 1. 2025 uzavřena. 

6. Výstup občanky s dotazem na Ing.  
J. Strnada: a) zda neshledává problema-
tickou maximální výšku skládky 300 m.  
Proč to nemůže být dle původního sta-
vebního povolení z roku 1993, a to do 
výšky 262 m. b) jakým způsobem chce 
vedení zastavit další rozšíření skládky.

7. Radní Ing. Z. Nezbedová předložila do-
taz na tajemníka úřadu Ing. M. Ronov-
ského, zda je v nějakém dalším kontaktu 
s ředitelem krajského úřadu než jen jako 

tajemník.

8. Otázka položena zastupitelem Mgr.  
F. Velímským, Ph.D., starostovi, zda 
bude vedení města reagovat na dopis 
zaslaný společností AVE CZ.

9. Mgr. R. Vaculíková odpovídá na zasla-
nou žádost JUDr. V. Málka týkající se 
školení o odpadovém hospodářství. 

10. Zastupitel JUDr. V. Málek chce připo-
menout 17. 12. jednání u krajského soudu, 
který má projednávat spojené žaloby Měs-
to Čáslav x AVE CZ. Dotaz na paní místo- 
starostku, zda vedení města, rada města 
uvažovala o referendu jako způsobu roz-
hodování o budoucnosti skládky.

11. Dotaz občanky, zda může být samo-
statným bodem programu odpadové hos-
podářství. 

12. Ing. Nezbedová se dotazuje občanky,  
s jakou otázkou by mělo být referendum.

13. Mgr. D. Tichý vznesl otázku na vede-
ní města, a to jakým způsobem se začíná 
připravovat na digitalizaci účetnictví pří-
spěvkových organizací. 
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vedení města, rada města a zastupitelé, zprávy z radnice

Pozvání na zasedání zastupitelstva města Čáslav  🡒 10. 2. 2025 v pondělí od 17:00 
  Nová scéna Dusíkova divadla Přenos sledujte on-line: bit.ly/ZZ100225 YT – Město Čáslav  



INVESTIČNÍ AKCE PRO ROK 2025
S koncem roku přichází řada předsevzetí. O ty pracovní z hlediska investic se s námi podělil starosta města 
Ing. Jaromír Strnad a odbor majetku a investic. Jaké investiční akce tedy Čáslav plánuje pro rok 2025? 

PARKOVIŠTĚ U SZEŠ, VOZOVKA U HŘBITOVA, 
KOMUNIKACE FILIPOV 

„Některé akce se nám v mi-
nulém období nepodařilo z růz-
ných důvodů zrealizovat. Je to 
například parkoviště před ze-
mědělskou  školou . Zakázka 
je vysoutěžená, je znám doda-
vatel prací, ale samotnou stavbu 
jsme kvůli problémům se získá-
ním stavebního povolení zahájit 
nemohli. Odložit jsme museli 
také rekonstrukci vozovky 
pod él hř bitova . To jsou tedy 
dvě akce, do kterých se chceme 
pustit začátkem nového roku,“ 
začíná představovat plánované 
projekty pro start nového roku 
starosta města. 

V rámci oprav parkoviště  
u zemědělské školy dojde také 
k přesunutí zastávky autobu-
su, která je nyní přímo spojená 
s vozovkou. Z bezpečnostních 
důvodů se posune o několik me-
trů směrem do centra. 

Žu lové kos tk y vozovk y  
u hřbitova, od místa poblíž  
odbočky na Chotusice podél 
hřbitovní zdi až k obchvatu, 
nahradí zcela nový asfaltový 
povrch. Žulové kostky ovšem 
najdou uplatnění při zpevnění 
ploch v historické části zám-
ku ve Filipově.

VNITROBLOK UL. HUSOVA, 
KANALIZACE UL. POTOČNÍ, PARKOVIŠTĚ U NEMOCNICE 

„Radost snad uděláme také obyvatelům bytového domu na-
proti muzeu na křižovatce ulic Husova a Jablonského. Slíbili jsme 
jim opravu povrchu komunikace ve vnitrobloku. Tyto práce by-
chom rádi zrealizovali v prvním pololetí roku 2025,“ uvedl dále 
starosta. 

Zmínil také ulici Potoční, 
kde ve spolupráci s VHS dojde 
k vybudování kanalizace nebo 
dokončení výstavby parkoviš-
tě u nemocnice a opravě jeho  
ozdobného oplocení, které je 
nyní odstraněno a po repasi 
bude navráceno na původní 

místo. Projekt počítá s prostorem 
pro urgentní příjem a prodlou- 
žením stávajícího parkoviště 
po celé délce budovy směrem 
k obchodnímu domu Kaufland. 
Parkoviš tě po rekonstruk-
ci a rozšíření nabídne celkem  
38 parkovacích míst.

NOVÝ VJEZD DO KOŽELUH, VÝSTAVBA BYTOVÉHO DOMU 
V AREÁLU P. HOLÉHO, DEMOLICE VE FILIPOVSKÉ

Ing. Jaromír Strnad pohovořil také o vybudování nového vjez-
du do lokality Koželuhy. „V ulici Na Bělišti již proběhly demoliční 
práce, kde vznikne nový vjezd do Koželuh. Chceme jej zrealizovat 
během prvního pololetí, aby již nic nebránilo dílčím krokům nezbyt-
ným pro výstavbu, která nabídne možnost nového bydlení.“ 

V souvislosti s novými mož-
nostmi bydlení dále zazněly 
informace ohledně výstavby 
bytových domů v areálu Pro-
kopa Holého. „Nyní jsme před 
vyhlášením výběrového řízení 
na dodavatele prací stavby dvou 
bytových domů. Na konci pro-
jektu bychom mohli nabídnout 
celkem 34 bytů v rámci programu 
dostupného nájemního bydlení.“ 
Dotační specialistka Stanislava 
Pazourová Hamsová doplnila: 

„S finanční náročností akce by 
městu mohla pomoct dotace ze 
Státního fondu podpory investic. 
Výsledek žádosti o dotaci bu-
deme znát zkraje nového roku.  
O byt budou případně moct žá-
dat skupiny zájemců dle podmí-
nek dotačního titulu. Na podrob-
nosti je ale ještě brzy.“ 

Další z akcí, které chce měs-
to v novém roce podniknout, je 
také demolice zchátralé budovy 
v ulici Filipovská.

OBCHVAT, VODOVODNÍ SÍŤ NA ČEPLOVĚ, 
DALŠÍ ETAPA PRACÍ NA VÁCHOVĚ

Jednou z priorit je rovněž 
příprava pro stavbu obchvatu. 
Vedení města předpokládá, že  
v novém roce dojde ke konečné-
mu schválení územního plánu  
a začne se pracovat na projekto-
vé dokumentaci. 

Starosta Čáslavi nezapo-
mněl zmínit ani probíhající 
jednání s VHS kvůli dokončení 
rekonstrukce vodovodních 
sítí na Čeplově. „Rekonstruk-
ce byla zahájena někdy před 
sedmi lety. Ze tří čtvrtin máme 
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Parkoviště u SZeŠ Čáslav

Parkoviště u nemocnice

Dům v ulici Filipovská
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hotovo, ale v některých místech, 
jako je například Jahodová uli-
ce, musíme ještě zapracovat.“

Rozsáhlou proměnou pro-
chází také lokalita Váchov, kde 
v roce 2024 skončily práce na 

vodovodním řadu. V následují-
cích dvanácti měsících zde dojde 
k přeložce elektrického vedení 
do země, aby se mohlo přistoupit 
k další etapě projektu, jehož cí-
lem je rekonstrukce komunikací. 

PARKOVIŠTĚ U RYBNÍKA, REKULTIVACE 
FOTBALOVÝCH HŘIŠŤ, OTEVŘENÍ MATEŘSKÉ ŠKOLY

V současné době je pro-
jednáváno stavební povolení 
na výstavbu parkoviště nad 
skateparkem u rybníka, kde 
by mělo vyrůst 70 parkova-
cích míst. Starosta upřesnil, 
že nejprve dojde k rekultiva-
ci fotbalových hřišť. „Před-
pokládáme, že část stávajícího 
parkoviště bude sloužit k deponii 
některých materiálů,“ vysvětlil.  
V rámci rekultivace hlavního 
hřiště na stadionu Pod Hrád-
kem a na vedlejším stadionu pro 
utkání mládeže s atletickou drá-

hou budou instalovány drenážní 
systémy, které zajistí bezproblé-
mový provoz hřiště i za deště, 
delší životnost trávníku a zvýše-
ní odolnosti vůči zátěži.

Do finále míří také jeden  
z největších investičních pro-
jektů posledních let, kterým je 
výstavba nové mateřské ško-
ly. Pokud nic nepřeruší dosud 
relativně bezproblémový chod 
prací, děti začnou její prostory 
využívat již v září. Designově 
atraktivní budova školky bude 
disponovat třemi třídami. 

RESTAURÁTORSKÉ PRÁCE NA OSÁRIU, 
DOTACE NA PÉČI O MLADÉ STROMY

Po restaurátorské práci na nadzemní a podzemní části osária na 
hřbitově, která proběhla v roce 2024, se bude druhá etapa věnovat 
její vertikální části a kříži. Dojde k očištění pomocí tlaku vody, zábalů 
s uhličitanem amonným a čisticí pasty. Dále bude obnoveno spáro-
vání a ošetřen povrch kamene. Město pro realizaci využije dotaci od 
Ministerstva obrany, které pro druhou etapu schválilo částku ve výši 
120 400 Kč. Předpoklad celkových nákladů je 181 137 Kč vč. DPH.

Věčným tématem, kterým se zabývá odbor majetku a investic,  
je péče o zeleň. Odbor jako každý rok plánuje nové výsadby dře-
vin a květin, ale nezapomíná ani na péči o ně. Město proto podalo 
žádost o poskytnutí grantu na základě výzvy „Sázíme budoucnost: 
Péče o mladé stromy“ vyhlášené Nadací Partnerství. Jak upřesnila 
dotační specialistka paní Hamsová, v rámci projektu s názvem „Čá-
slav – Péče o mladé stromy“ by tak mohlo město v roce 2025 získat 
91 000 Kč vč. DPH, ze kterých by byly financovány arboristické 
práce týkajících se zhruba 200 stromů v čáslavských lokalitách vy-
sazených bez finanční podpory jiné dotace nebo grantu. V polovině 
ledna bychom mohli vědět, zda byla žádost o dotaci úspěšná. 

Neméně podstatná otázka se týká moderního a ekologické-
ho způsobu, jak ušetřit nemalé náklady za elektřinu. Jedním  
z řešení je instalace fotovoltaických panelů na střechy budov, 
které mění sluneční zařízení na elektrickou energii. Ty v roce 
2025 pokryjí střechy čtyř městských budov. Konkrétněji se jedná 
o zimním stadionu ve Vodrantech, ZŠ v Sadové ulici, ZUŠ Jana 
Ladislava Dusíka, nebo o jednu z budov městského úřadu v areá- 
lu Generála Eliáše. ◍	        JN
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POPLATEK ZA „KOMUNÁLNÍ ODPAD“ 
PRO ROK 2025 

Zastupitelstvo města na svém zasedání 9. 12. 2024 schválilo Obec-
ně závaznou vyhlášku města Čáslavi o místním poplatku za obec-
ní systém odpadového hospodářství s účinností od 1. 1. 2025. Znění 
celé vyhlášky najdete na www.meucaslav.cz v sekci Radnice –  
Vyhlášky a nařízení. Místní poplatek pro rok 2025 byl schválen ve 
výši 650 Kč na poplatníka. Dle této vyhlášky je možné ve stano-
vených případech poskytnout osvobození či úlevu od tohoto po-
platku, o které si musí každý poplatník zažádat individuálně. 

POZOR, SLOŽENKY VE 
SCHRÁNCE NENAJDETE! 

Již úvodem roku 2024 došlo 
ke změně v úhradě místních 
poplatků. Spočívala v tom, že 
poplatníci neobdrží poštovní 
poukázky na úhradu poplatku 
za komunální odpad a poplatku 
ze psa, jak byli zvyklí. Platební 
údaje obdrží během ledna do 
svých e-mailových schránek, 
které byly prostřednictvím žá-
dosti sděleny správci poplatku 
na odboru financí. V případě, 
že tak poplatník neučinil nebo 
nemá zřízenou e-mailovou adre- 
su, budou mu platební údaje pro 
rok 2025 na základě jeho vyžá-
dání sděleny osobně nebo te-
lefonicky správcem poplatku –  
tel: 327 300 211. 

MOŽNOSTI PLATBY
Poplatky bude možné uhra-

dit do konce dubna 2025 v budo-
vě městského úřadu v hotovosti 
nebo prostřednictvím plateb-
ní karty, a to vždy v úředních 
hodinách. Dalšími možnostmi, 
jak splnit svoji poplatkovou 
povinnost, je platba prostřed-
nictvím bankovního převodu 
nebo přes Portál občana, který 
najdete na webových stránkách  
www.meucaslav.cz v sekci Por-
tály. Případné další informace 
a dotazy Vám budou zodpově-
zeny osobně na Odboru financí 
MěÚ Čáslav nebo na telefonním 
čísle 327 300 211. ◍

Kateřina Vaňková, 
Jana Pechová 

Odbor financí MěÚ Čáslav

Lokalita Váchov

Nová mateřská škola
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Jižní část města (tj. části města od hlavní silnice 
ul. Masarykova směrem ke kostelu)

PLAST – jih města (3. t., 7. t., 11. t., 15. t., 19. t., 
23. t., 27. t., 31. t., 35. t., 39. t., 43. t., 47. t., 51. t.)
PAPÍR – jih města (4. t., 8. t., 12. t., 16. t., 20. t.,  
24. t., 28. t., 32. t., 36. t, 40. t., 44. t., 48. t., 52. t.)

Severní část města (tj. části města od hlavní silnice 
ul. Masarykova směrem k železniční trati)

PLAST – sever města (5. t., 9. t., 13. t., 17. t., 21. t., 
25. t., 29. t., 33. t., 37. t., 41. t., 45. t., 49. t., 1. t.)

PAPÍR – sever města (2. t., 6. t., 10. t., 14. t., 18. t., 
22. t., 26. t., 30. t., 34. t., 38. t., 42. t., 46. t., 50. t.)

LEDEN ÚNOR BŘEZEN DUBEN KVĚTEN ČERVEN

6. 1. (S) PAPÍR 3. 2. (S) PAPÍR 3. 3. (S) PAPÍR 7. 4. (J) PLAST 5. 5. (J) PLAST 2. 6. (J) PLAST

13. 1. (J) PLAST 10. 2. (J) PLAST 10. 3. (J) PLAST 14. 4. (J) PAPÍR 12. 5. (J) PAPÍR 9. 6. (J) PAPÍR

20. 1. (J) PAPÍR 17. 2. (J) PAPÍR 17. 3. (J) PAPÍR 21. 4. (S) PLAST 19. 5. (S) PLAST 16. 6. (S) PLAST

27. 1. (S) PLAST 24. 2. (S) PLAST 24. 3. (S) PLAST 28. 4. (S) PAPÍR 26. 5. (S) PAPÍR 23. 6. (S) PAPÍR

SVOZ KAŽDÉ PONDĚLÍ 31. 3. (S) PAPÍR SVOZ KAŽDÉ PONDĚLÍ 30. 6. (J) PLAST

ČERVENEC SRPEN ZÁŘÍ ŘÍJEN LISTOPAD PROSINEC

7. 7. (J) PAPÍR 4. 8. (J) PAPÍR 1. 9. (J) PAPÍR 6. 10. (S) PLAST 3. 11. (S) PLAST 1. 12. (S) PLAST

14. 7. (S) PLAST 11. 8. (S) PLAST 8. 9. (S) PLAST 13. 10. (S) PAPÍR 10. 11. (S) PAPÍR 1. 8. (S) PAPÍR

21. 7. (S) PAPÍR 18. 8. (S) PAPÍR 15. 9. (S) PAPÍR 20. 10. (J) PLAST 17. 11. (J) PLAST 15. 12. (J) PLAST

28. 7. (J) PLAST 25. 8. (J) PLAST 22. 9. (J) PLAST 27. 10. (J) PAPÍR 24. 11. (J) PAPÍR 22. 12. (J) PAPÍR

SVOZ KAŽDÉ PONDĚLÍ 29. 9. (J) PAPÍR SVOZ KAŽDÉ PONDĚLÍ 29. 12. (S) PLAST

 SVOZ ODPADŮ OD BYTOVÝCH DOMŮ SE NEMĚNÍ 

NOVÝ PLÁN SVOZOVÝCH DNŮ KOMUNÁLNÍHO ODPADU 2025

MĚSÍČNÍ HARMONOGRAM

Vážení spoluobčané, 
od léta letošního roku měli majitelé rodinných domů  

v Čáslavi možnost vyzvednout si popelnice na separova-
ný odpad, konkrétně na plasty včetně tetrapaků a plecho-
vek a na papír. Cílem radnice je zvýšit komfort při třídění  
a snížit množství odpadu, který nesprávně končí v černých 
popelnicích. Zároveň předpokládáme zvýšení vytříděnos-
ti odpadu. Od 1. 1. 2025 se proto omezuje svoz směs-
ného komunálního odpadu od rodinných domů na 
čtrnáctidenní frekvenci. V praxi to bude znamenat, že 
od rodinných domů budeme tzv. černé popelnice vyvážet 
v určených dnech v nižších frekvencích, než na jaké jsme 
byli doposud zvyklí. Barevné popelnice se nadále budou od 
rodinných domů vyvážet jedenkrát za měsíc dle harmono-
gramu. Věřím, že všechna přijatá opatření přispějí k celko-
vému efektivnějšímu nakládání s odpady. ◍

Mgr. Renata Vaculíková
místostarostka města
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28. října  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
A. Chittussiho ČT 🡒 ČT | lichý týden
Akátová  ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Aloise Jiráska ČT 🡒 ČT | lichý týden
Ant. Dvořáka ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Aug. Sedláčka PO 🡒 PO | sudý týden
B. Smetany ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Bezová  ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Bojovníků za svobodu  
                  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Boženy Němcové ČT 🡒 ČT | lichý týden
Břízová  ÚT 🡒 ÚT |lichý týden
Čeplova  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Dr. Františka  
Škrdleho  PO 🡒 PO | sudý týden
Dr. K. Tesaře PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Dr. L. Quise PO 🡒 PO | lichý týden
Družstevní ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Dusíkova (od hl. silnice k železnici)  
  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Dusíkova (od náměstí k hl. silnici)  
  PO 🡒 PO | lichý týden
El. Krásnohorské ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Emila Picka PÁ 🡒 PO | sudý týden
Fialková  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Fibichova ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Filipovská ČT 🡒 ČT | lichý týden
Formanova PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Formíkova PO 🡒 PO | lichý týden
Gen. Eliáše ČT 🡒 ČT | lichý týden
Gen. F. Moravce PO 🡒 PO | lichý týden
Habrová  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Havlenova ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Hluboká cesta PO 🡒 PO | sudý týden
Husova  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Chotusická PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Chrpová  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Chrudimská ČT 🡒 ČT | lichý týden
J. Dobrovského ČT 🡒 ČT | lichý týden
J. Jungmanna ČT 🡒 ČT | lichý týden
J. Kollára ČT 🡒 ČT | lichý týden
J. Mahena PO 🡒 PO | lichý týden
J. Myslbeka PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Jabloňová PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Jablonského PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Jahodová  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
J. Průchy  ČT 🡒 ČT | lichý týden
Jana Karafiáta PO 🡒 PO | lichý týden
J. Roháče z Dubé PO 🡒 PO | lichý týden
Jar. Vrchlického ČT 🡒 ČT | lichý týden
J. Kratochvílové ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Jasanová  PÁ 🡒 PO | sudý týden
Jasmínová ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Javorová  PÁ 🡒 PO | sudý týden
Jeníkovská ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Jetelová  ÚT 🡒 ÚT | sudý týden

Jilmová  PÁ 🡒 PO | sudý týden
Jiřího z Poděbrad ČT 🡒 ČT | lichý týden
Jiřinová  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
K Vodrantům ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
K. Hilberta PÁ 🡒 ČT | sudý týden
K. Pazderského PO 🡒 PO | sudý týden
Ke Koupališti ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Kalabousek PÁ 🡒 PO | sudý týden
Kaunického PO 🡒 PO | sudý týden
K. Čermáka PO 🡒 PO | lichý týden
Komenského nám. PO 🡒 PO | lichý týden
Konvalinková ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Kostelní nám. PO 🡒 PO | lichý týden
Koželuhy  PO 🡒 PO | lichý týden
Květinová ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
L. Želiny  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Lípová  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Lísková  ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Lochy  PÁ 🡒 PO | sudý týden
Luční  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
L. Formanové ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Malinová  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Masarykova PO 🡒 PO | lichý týden
Matouše Ulického ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Mikoláše Alše PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Modřínová ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Na Bělišti PO 🡒 PO | lichý týden
Na Fortně PO 🡒 PO | lichý týden
Na Kozinci PO 🡒 PO | lichý týden
Na Mýtě  PÁ 🡒 PO | sudý týden
Na Nepřízni PO 🡒 PO | lichý týden
Na Skále  ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Na Svornosti ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Na Vyhlídce ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Nad Budínem PÁ 🡒 PO | sudý týden
Nad Rezkovcem PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Nám. Jana Žižky  
z Trocnova PO 🡒 PO | lichý týden
Nazaret  PO 🡒 PO | sudý týden
Novodvorská ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
P. J. Šafaříka ČT 🡒 ČT | lichý týden
Palackého PO 🡒 PO | lichý týden
Plynárenská ČT 🡒 ČT | lichý týden
Pod Nádražím PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Pod Pilou  ČT 🡒 ČT | lichý týden
Pod Zahradami PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Poštovní  PO 🡒 PO | lichý týden
Potoční  PÁ 🡒 PO | sudý týden
Pražská (od Ostrého rohu ke kruháku  
u Třech svatých) PO 🡒 PO | sudý týden
Pražská (od kruháku u Třech svatých  
ke Kalabousku) PÁ 🡒 PO | sudý týden
Přemysla Otakara II. (od náměsí k Jeníkovské) 
  PO 🡒 PO | lichý týden
Přemysla Otakara II. (od Jeníkovské ke Gen. 
Eliáše)  ČT 🡒 ČT | lichý týden

Prokopa Holého  
(1902–1905) ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Prokopa Holého  
(1906–1908) PO 🡒 ÚT | sudý týden
R. Těsnohlídka ÚT 🡒 PO | lichý týden
Rusalka  PO 🡒 PO | lichý týden
Růžová  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Sadová  ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Sluneční  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Svatopluka Čecha ČT 🡒 ČT | lichý týden
Šeříková  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Šípková  ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Táborská  PO 🡒 PO | lichý týden
Topolová  PÁ 🡒 PO | sudý týden
Travní  ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Trnková  ČT 🡒 ÚT | sudý týden
Třešňová  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Tylova  PO 🡒 PO | lichý týden
Tyršova  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
U Cihelny ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
U Lesoparku ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Úzká ulička PÁ 🡒 ČT | sudý týden
V Toufárně ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Váchova  PO 🡒 PO | lichý týden
Ve Dvoře (Filipov) ČT 🡒 ČT | lichý týden
Vrcha  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Vrchovská PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Za Rybníkem ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Za Tratí  PÁ 🡒 ČT | sudý týden
Zahradní ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Zámecká (Filipov) ČT 🡒 ČT | lichý týden
Žacká  ÚT 🡒 ÚT | lichý týden
Žitenická ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Žitná  ÚT 🡒 ÚT | sudý týden
Žižkova brána PO 🡒 PO | lichý týden
Žlebská (Filipov) ČT 🡒 ČT | lichý týden

REJSTŘÍK ULIC

ULICE     SVOZ. DEN NYNÍ 🡒NOVÝ ULICE     SVOZ. DEN NYNÍ 🡒NOVÝ ULICE     SVOZ. DEN NYNÍ 🡒NOVÝ

SVOZ BIOODPADU 
V ZIMNÍCH MĚSÍCÍCH
Svoz bioodpadu v zimním období 

do března 2025 bude vždy 
1. úterý a 1. čtvrtek v měsíci.

Leden  2. 1. (čtvrtek) a 7. 1. (úterý)
Únor  4. 2. (úterý)   a     6. 2. (čtvrtek)
Březen  4. 3. (úterý)   a      6. 3. (čtvrtek)

ÚTERÝ 
jižní část města 

(tj. části města od hlavní silnice 
ul. Masarykova směrem ke kostelu)

ČTVRTEK 
severní část města 

(tj. části města od hlavní silnice ul. Masa-
rykova směrem k železniční trati)



PŘÍPRAVA OBČANŮ K OBRANĚ STÁTU 
Město Čáslav ve spolupráci s příslušníky AČR z Krajského vo-

jenského velitelství Praha a 21. základny taktického letectva Čá-
slav „Zvolenská“ zorganizovalo pro žáky 7. a 8. tříd ZŠ vzdělávací 
program POKOS (Příprava občanů k obraně státu). Akce byla určena 
žákům z Čáslavi i okolních obcí ORP. Program byl rozdělen do dvou  
dnů (26. a 27. 11.) a osmi stanovišť, kde získali žáci potřebné informace 
o práci jednotlivých složek armády, jejich funkci při obraně státu, ale 
i technickém a zbrojním vybavení. Zároveň se dozvěděli, jak poskyt- 
nout první pomoc či jak přežít v lese, vyzkoušet si mohli i výzbroj a vý-
stroj nejen vojáků, ale i pilotů. Celkem se akce zúčastnilo 326 žáků.

Město Čáslav děkuje vojákům za poutavý výklad, NZM  
za propůjčení areálu pro konání programu, žákům a jejich 
učitelům za pozornost, bystrý úsudek a dotazy na jednotlivé 
lektory. ◍              JN, MJ
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POLICIE INFORMUJE 
DĚTI V DOPRAVĚ ANEB  

BEZPEČNĚ NA SILNICÍCH
Během listopadu se, ve spo-

lupráci Územního odboru Po-
licie ČR Kutná Hora, Městské 
policie Čáslav, BESIPu a měs-
ta Čáslav, uskutečnil projekt, 
jehož cílem bylo upozornit děti 
na rizika v silničním provozu. 
Prostory Malé scény Dusíko-
va divadla tak navštívili žáci 
čtvrtých ročníků základních 
škol z Čáslavi a okolí, aby se 
seznámili s bezpečnostním 
desaterem, dopravními znač-
kami, správným upevněním 
cyklistické přilby, povinnou 
výbavou kola, nacvičily si si-
mulace tísňového volání nebo 

správné přecházení vozovky  
a další modelové situace. 

Více k tématu pohovořil 
strážník čáslavské městské 

policie Michal Málek, který 
společně s por. Mgr. Vendul-
kou Marečkovou tvoří lektor-

ský tým preventistů zamě-
řující se na prevenci nástrah  
v ulicích, na vozovkách, v měst-
ském i venkovském prostředí  

s využitím interakce a aktivi-
začních technik: „Preventiv-
ní akce se zúčastnilo kolem 

250 dětí, které měly dostatek 
prostoru využit interaktivní 
výukové prvky v herní zóně  
s dopravními značkami a kví-
zy. Mimo jiné byl kladen vel-
ký důraz na zapamatování si 
telefonních čísel na tísňové 
linky a postup ohlášení kri-
zové situace. Pro názornou 
ukázku si mladí posluchači 
poslechli autentický rozhovor 
mladé oznamovatelky s krizo-
vou dispečerkou. Kromě všech 
zúčastněných děkujeme také 
panu řediteli divadla Jiřímu 
Žaloudkovi za poskytnutí pro-
stor.“ ◍

JN

zprávy z radnice
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NÁVŠTĚVA V NEMOCNICI
V pondělí 2. prosince na-

vštívila čáslavskou nemocni-
ci bývalá ministryně práce  
a sociálních věcí Jana Maláčo-
vá. Zajímala se o její současné 
problémy i vyhlídky do bu-
doucna. 

Jana Maláčová si v dopro-
vodu ředitele nemocnice MUDr. 
Ctibora Provazníka, starosty 
Ing. Jaromíra Strnada i mís-
tostarostky Mgr. Renaty Vacu-
líkové a dalších prošla nemoc-
nici, přičemž nejdelší zastávka 
se uskutečnila v porodnici.

„Každý má právo na kvalit-
ní zdravotní péči bez dlouhého 
dojíždění, bez ohledu na to, kde 
žije. Pokud chceme podpořit ži-
vot mimo velká města, musíme 
zajistit, aby i malé nemocnice, 
jako je ta v Čáslavi, mohly dál 
sloužit svým pacientům,“ uved-
la Jana Maláčová v komentáři  
k čáslavské návštěvě. S vede-
ním nemocnice i města se shod-
la v názoru, že v systému naše-
ho zdravotnictví by nemocnice, 
jako je právě ta čáslavská, měly 
mít svoje pevné místo. ■TZ MNČ

sociální oblast a nemocniční listy

VÁNOCE PRO SENIORY Z OBCE POSTIŽENÉ POVODNÍ
Zdravotníci i další zaměstnanci Městské 

nemocnice Čáslav přispěli do sbírky, kterou 
zajišťovali vojáci z chotusické základny. 

Nejen péče o „vlastní“ pacienty, ale ani 
pomoc lidem ze vzdálenějších koutů re-
publiky není zaměstnancům nemocnice 
cizí. Na počátku adventu proběhla v ne-
mocnici sbírka dárků, které mají potěšit 

starší obyvatele obce Mikulovice, jež byla 
jednou z těch nejhůře postižených letoš-
ními povodněmi. Mnozí její obyvatelé se 
tak dostali do více než svízelné situace  
a vánoční svátky oslaví v provizorních 
podmínkách. Věřme tedy, že je v jejich 
problémech alespoň o Vánocích potěší vě-
domí, že na ně nezapomínáme. ■ TZ MNČ

300 PORODŮ? SPLNĚNO!
Dlouhé měsíce rezonovalo 

městem jediné číslo: 300. Šlo 
o počet porodů, které měla 
zdejší porodnice i přes obecný 
celorepublikový pokles porod-
nosti splnit pro to, aby byly 
pojišťovny ochotny podepsat 
smlouvu na příští kalendářní 
rok. Tuto podmínku se poda-
řilo splnit již na počátku pro-
since, a tak si nyní již může-
me být jistí, že i v příštím roce 
bude naše nemocnice posky-
tovat maminkám i jejich no-

vorozeným potomkům stejnou 
péči jako doposud. Děkujeme 
za důvěru! 

Miminkem, které naplni-
lo očekávaný počet porodů, 
se stala v pátek 6. prosince 
krátce před půl devátou ve-
čer maličká Natálie Fučíková, 
která při narození vážila 2850 
gramů a měřila 48 centimetrů. 
Rodičům i malé Natálce gratu-
lujeme a přejeme šťastný spo-
lečný život. ■    

TZ MNČ

PODĚKOVÁNÍ SPONZORŮM NEMOCNICE
Na přelomu končícího a nastupujícího 

roku je ta správná chvíle na rekapitulaci  
a poděkování všem, kteří se jakkoli pozi-
tivně podíleli v minulém období na chodu 
nemocnice. Mezi takové lidi (a firmy) patří 
také sponzoři, kteří přispěli leckdy i velmi 
významnou částkou. 

Jedná se o společnost AVE CZ, od-
padové hospodářství, s. r. o., která podle 
dohody s vedením města přispěla sumou 
5 000 000 Kč. Mezi další štědré sponzo-
ry pak patří zdejší společnost a dlouho-
letý zaměstnavatel místních obyvatel  
Zenit, s. r. o., z jehož účtu do nemocni-
ce doputovalo 250 000 Kč. Již tradičně  
k chodu nemocnice přispívá také Na-
dační fond Kapka naděje – tentokrát 

se jednalo o bezmála 90 000 Kč. Poza-
du nezůstávají ani některé obce z oko-
lí Čáslavi, konkrétně Chotusice a Vrdy 
s padesátitisícovým příspěvkem nebo 
Golčův Jeníkov a Žleby, které poslaly 
na účet nemocnice 20 000 Kč. Obci Tu-
padly děkujeme za 10 000 Kč, Hraběšín 
a Třebešice ukrojily z vlastní kasy po  
6 000 korunách. Přispěly také menší Mo-
čovice, a to částkou 5 000 Kč, i malé Čej-
kovice se 3 000 korunami. Také jim patří 
velký dík. 

Ve výčtu sponzorů nesmíme zapome-
nout ani na společnosti, jako je AVS PANEL-
SERVIS, s. r. o, která věnovala 40 000 Kč,  
z firmy Techcrowd dorazilo 10 000 Kč a od 
Nestlé Česko, s. r. o., 5 000 Kč. Pan Míšek 

vyjádřil svoji spokojenost s chodem nemoc-
nice částkou symbolicky koncipovanou na 
3 333 Kč. 

Velké poděkování patří také těm, kteří 
za práci zdravotníků poděkovali a pacien- 
tům k ještě větší spokojenosti přispěli 
hmotnými dary. Jde o Nadační fond Kap-
ka naděje, SDH Zbyslav a paní Kasafírko-
vou a panu Frodlovi děkujeme za poukáz-
ky určené přímo maminkám v porodnici. 

Seznam dárců byl sestaven k počátku 
prosince roku 2024 s předpokladem, že se 
v nemocnici objeví ještě další pravidelní 
dárci, jejichž většinou hmotné příspěvky se 
objevují pod vánočním stromečkem, napří-
klad na dětském oddělení. I těm samozřej-
mě ze srdce děkujeme! ■                 TZ MNČ
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O ČEM SE HOVOŘILO NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA? 
Na zasedání zastupitelstva města  

přednáší již pravidelně místostarosta 
MUDr. Ervin Petrikovič nebo ředitel zdejší 
nemocnice MUDr. Ctibor Provazník zprávu 
o situaci a vývoji právě v tomto zdravotnic-
kém zařízení. Na prozatím poslední schůzi 
zastupitelů si všichni přítomní mohli vy-
slechnout příznivé zprávy, týkající se po-
rodnice i finanční situace celé nemocnice. 

„Hospodářský výsledek nemocnice bu- 
de letos ke konci roku v černých číslech.  
Z tohoto důvodu také můžeme část letošní-
ho provozního příspěvku od města ve výši 
deseti milionů korun převést na bezúroč-
nou půjčku. Pokud tedy bude situace nadále 
příznivá, na konci příštího roku nemocnice 
tyto finance vrátí městu. Odhad hospodář-

ského výsledku Městské nemocnice Čáslav 
ke konci roku 2024 vychází na + 3,5 milio- 

nu, a to již po odečtu výše zmiňovaných 
deseti milionů. Je to velký skok, myslím si, 

že nemocnice má budoucnost,“ přednesl 
MUDr. Ervin Petrikovič, místostarosta pro 
zdravotnictví, který všechny přítomné ujis-
til, že nemocnice má svoji perspektivu i pro 
následné období.

Ohledně personální situace v nemoc-
nici, což je téma, na které se dotazoval 
opoziční zastupitel Mgr. Filip Velímský, 
Ph.D., vysvětlil MUDr. Petrikovič, že se 
na odchod z nemocnice připravují dva lé-
kaři, z toho jedna primářka nastupuje do 
důchodu. „Na toto místo máme náhradu  
a dále jsou tady také dva další lékaři, kteří 
by měli do čáslavské nemocnice nastoupit 
se začátkem roku 2025, případně k 1. úno-
ru, takže i tato situace se stabilizuje,“ kon-
statoval místostarosta města. ■   TZ MNČ

NOVOROČNÍ SLOVA
S příchodem roku 2025 jsme po-
žádali trojici čáslavských duchov-
ních, aby se s našimi čtenáři podě-
lili o pár hezkých novoročních slov.

Milí spoluobčané,
za náboženskou obec Církve českosloven-
ské husitské nám všem v novém roce přeji 
dobro, pokoj a naději. 

Ať nás všechny milostivý Bůh podpoří 
v dobrých úmyslech a jednáních. Kéž v na-
šich srdcích posílí naději. 

Ať nás Kristus v každé době neklidu  
a nejistoty uchovává ve svém pokoji a ochra- 
ňuje ve své stálé a nepomíjející lásce.

Františka Tichá
farářka Církve československé husitské

Loni jsme uspořádali výlet do Herrn-
hutu (Ochranova), města, které bylo zalo-
ženo v roce 1722 potomky staré Jednoty 
bratrské a leží v samém srdci Horní Lu-
žice. Hrabě Zinzendorf na svém panství 
ochotně přijímal exulanty pro víru, kte-
rým doma hrozilo pronásledování. Po-
skytl jim Ochranov, ochranu. Je to krásné 
místo s obrovským duchovním dědictvím, 
které je živé i v současnosti. Mimochodem 
na místním hřbitově je pohřben rodák  
z Čáslavi Antonín Vančura. A právě v této 
komunitě vznikl již v roce 1728 zajíma-
vý zvyk – losovat hesla z bible na každý 
den, aby byla každodenním povzbuzením. 
Tiskem začala tato Hesla Jednoty bratr-
ské vycházet nepřetržitě již v roce 1720  
a v současné době vycházejí v šedesáti 
jazycích včetně češtiny. A samozřejmě je 
možné si je nainstalovat i do počítače a mo- 
bilů, takže každý den na vás jedno heslo, 
jedna myšlenka, inspirace vykoukne.

V našem kostele si také vždy při novo-
roční bohoslužbě losujeme nějaký verš z bi-
ble, který nás může provázet celý rok. Mám 
tuto tradici moc ráda, protože mi připomíná 
jednu důležitou věc, že ne všechno si v ži-
votě můžeme vybrat, zvolit, rozhodnout se 
pro to. Některé věci k nám prostě přichá-
zejí, někdy dost nečekaně, jindy vytouženě, 
někdy nás zaskočí a vykolejí, jindy mile 
překvapí a dodají energii a sílu. Nesmírně 
si vážím svobody a jsem ráda, když si mohu 
sama vybrat a rozhodovat o svém životě, ale 
někdy je docela inspirující nechat se pře-
kvapit, něco dostat, něco si vylosovat. Mož-
ná právě tohle nás připravuje a trénuje na 
životní situace, kterým často musíme čelit  
a nevybíráme si je, a přece v nich můžeme na-
cházet i něco dobrého, smysluplného, nebo 
díky nim aspoň můžeme potkat nové přátele  
a souputníky.

Přeji vám, abyste v novém roce zaží-
vali svobodu, pečovali o ni a využívali ji.

Přeji vám, abyste se v novém roce roz-
hodovali pro dobro, právo, spravedlnost  
a milosrdenství.

Přeji vám, abyste měli v novém roce 
dostatek sil čelit i tomu, co si nevyberete, 
a zvládli i ty situace, které prostě přijdou 
a nebudou třeba jednoduché.

Přeji nám všem Boží požehnání, pokoj 
a naději.

Drahomíra Dušková Havlíčková
evangelická farářka v Čáslavi

Milí spoluobčané,
vstupujeme do nového roku 2025 s nadějí  
a vírou. Přejme si, abychom si navzájem 
byli oporou a dokázali budovat lepší svět 
pro nás i budoucí generace. Nechť nás 
provází láska, porozumění a vzájemná 
úcta. V těžkých časech hledejme pomoc  

v našich hodnotách, ale také víře, která 
nás muže spojovat. Ať nás nový rok při-
vede k novým příležitostem, vzájemné in-
spiraci a společné radosti. Společně mů-
žeme překonat překážky a rozvíjet naše 
město. Nezapomínejme, že společně toho 
zvládneme mnohem více. Přeji vám všem 
zdraví, štěstí a hojnost Božího požehnání.

S láskou a úctou, žehná
R. D. Dmytro Romanovský

čáslavský děkan

V případě zájmu nás kontaktujte: 
E-mailem: ales.sorf@ddcaslav.cz 

Telefonicky: 734 485 167 nebo 327 314 221
Osobně na adrese: Nazaret 94, Čáslav – 

ředitel Ing. Aleš Šorf  

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ  
SOCIÁLNÍ PRACOVNÍK 

Nabízíme: Pracovní poměr na plný úvazek 
v nepřetržitém provozu, pracovní doba – 
PO až PÁ od 6:00 do 14:30, stabilní platové 
podmínky – výše platu podle vládou stano-
vených platových podmínek (nařízení vlády 
číslo 341/2017 Sb.), příspěvek k penzijnímu 
připojištění a stravování, příspěvek na nákup 
vitaminových přípravků, 5 týdnů dovolené.
Požadujeme: Minimální požadovaný stu-
peň vzdělání: vyšší odborné dle zákona 
108/2006 o sociálních službách, bezúhon-
nost, zdravotní způsobilost, zkušenost  
s vedením týmu vítána, organizační  
schopnosti, umět komunikovat s lidmi, 
být týmový hráč, Spolehlivost, vstřícnost, 
kladný vztah k seniorům.
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EXKURZE DO SPOLEČNOSTI AGRO PODLESÍ
Dne 8. 11. 2024 navštívila třída 1.A, obor Ekonomika 
a podnikání, ze Střední zemědělské školy Čáslav spo-
lečnost Agro Podlesí v Červených Janovicích za dozo-
ru Ing. Aleny Novotné a Mgr. Evy Měřičkové. 

 Společnost Agro Podlesí, a. s.,  
a zemědělské družstvo Červe-
né Janovice se specializuje na 
výrobu mléka a pěstování obi-
lovin. Maloodběratelům může 
nabídnout mléko, mladé býčky, 
obiloviny (ječmen a pšenici)  
a další. Z mléka firma vyrábí 
produkty bez jakýchkoli umě-
lých přísad, které jsou vedeny 
pod značkou Agralka. 

Ing. Anna Procházková si 
pro nás se svými kolegyněmi 
připravila odbornou přednáš-
ku o společnosti. Žáci měli 
možnost se dozvědět spoustu 
zajímavých informací přímo  
z praxe, vyzkoušeli si, zda po-
znají zemědělské plodiny, po-

kládali zajímavé otázky zamě-
řené nejen na praxi. 

V rámci degustace firem-
ních výrobků jsme ochutnali 
jejich výborné kefíry, sýry, jo-
gurty, kávu s mlékem apod. Po 
prezentaci jsme si v prodejně 
zakoupili výrobky, které jsme 
během prezentace ochutnali. 

Kvůli hrozbě nákazy skotu 
jsme si bohužel nemohli projít 
areál společnosti, bylo nám 
to ale vynahrazeno paní Pro-
cházkovou, které tímto děkuje-
me za velmi zajímavou, něko-
likahodinovou přednášku, již 
žáci se zájmem sledovali. ◍

 Mgr. Eva Měřičková

CUKROVÍ PRO OBYVATELE JESENICKA
V předvánočním čase pro-

bíhala na ZŠ Náměstí charita-
tivní sbírka, jejímž cílem byla 
podpora lidí postižených po-
vodněmi v Mikulovicích na Je-
senicku. Do sbírky se zapojili 
žáci, rodiče i učitelé a připra-
vili sladké dobroty v podobě 
vánočního cukroví, které ná-
sledně přinášeli do školy. Část 
cukroví žáci a zaměstnanci 
pekli přímo ve školní kuchyň-
ce. Sbírka byla zorganizová-
na ve spolupráci s Oblastní 
charitou Kutná Hora, která se 
postarala o distribuci darů do 
povodněmi zasažených oblas-
tí. Část cukroví dostali i senio-
ři z místního regionu.

„Chtěli jsme udělat něco 
víc než jen slavit Vánoce. Tato 
sbírka ukázala, že i v obtížných 
dobách je možné najít vzájem-
nou solidaritu.“ řekl ředitel 
školy RNDr. Tomáš Hasík. Do-
dal také, že škola se dlouhodobě 
podílí i na dalších charitativ-
ních projektech. 

Na závěr bylo uspořádáno 
setkání, kde se žáci podělili o své  
zážitky. Tato akce nejenže pod-
pořila potřebné, ale také posílila 
komunitní duch mezi žáky, rodi-
či a pedagogy. Škola je hrdá na 
to, že mohla přispět k pomoci 
lidem v nouzi, a doufá, že inspi-
ruje i další k podobným akcím. ◍

ZŠ Náměstí

SETKÁNÍ S MINISTREM DOPRAVY
Úspěch žáků ZŠ Náměs-

tí – Davida, Kryštofa, Nikoly 
a Nely – na mezinárodní do-
pravní soutěži FIA v Paříži 
se stal zážitkem, na který jen 
tak nezapomeneme. S radostí 
jsme následně přijali pozvání 
na setkání s ministrem dopra-
vy Martinem Kupkou, což pro 
nás představovalo významné 
ocenění naší společné práce, 
odhodlání a pečlivé přípravy.

Pan Kupka nás velmi pří-
větivě přivítal na svém minis-
terstvu a žáky osobně pochvá-
lil za jejich výborný výsledek. 
Společně jsme měli možnost 
nahlédnout do jeho každodenní 
agendy, což bylo nejen inspiru-

jící, ale i poučné. Během pro-
hlídky se otevřela debata o sa-
motné soutěži a také o dopravní 
výchově, která je klíčová pro 
bezpečnost na silnicích.

Bylo nádherné vidět, jak si 
David, Kryštof, Nikola a Nela 
užívali nejen pozornost, kte-
rou si za svůj výkon zaslouži-
li, ale i setkání s významnou 
osobností státní správy. Pro 
mě jako jejich učitelku to bylo 
potvrzením toho, že naše spo-
lečná cesta, plná píle a týmové 
práce, má hluboký smysl. Ten-
to úspěch nás všechny moti-
vuje pokračovat dál! ◍

Mgr. Jaroslava Forštová 
ZŠ Náměstí



Můžete se těšit na komentovaný program, kde se dozvíte in-
formace o studiu na střední škole a o studijních oborech:
23-41-M/01 Strojírenství / zaměření: Robotika, Auto 
Moto, 3D modelování, CNC programování
63-41-M/02 Obchodní akademie / zaměření: Účetnictví 
a finance, Logistika, Business in English
78-42-M/02 Ekonomické lyceum
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STROJAŘI Z PRŮMYSLOVKY SOUTĚŽILI NA VUT
Merkur PerFEKT Challenge je elektrotechnická sou-
těž, kterou již tradičně zaštituje VUT v Brně. Dne  
14. 11. 2024 se konalo základní kolo, kterého se zú-
častnil i tým TechWizards z VOŠ, SPŠ a OA Čáslav. 
Přestože jsme strojaři tělem i duší a ne elektrotechni-
ci, povedlo se něco, co nikdo z nás nečekal. 

Jelikož je Brno daleko, vy-
razili jsme z Čáslavi v půl šes-
té ráno, abychom předešli pro-
blémům na cestě. Organizátoři 
nás přivítali v posluchárně 
zvané Hvězda smrti. Násled-
ně jsme se přemístili do urče-
ných laboratoří a soutěž mohla  
začít! 

Bylo nám přiděleno zadání 
„Autonomní dopravní prostře-
dek“, což bylo jedno z devíti 

témat, ve kterých bylo možno 
soutěžit. Hlavním úkolem bylo 
sestavit robota ze stavebnice 
Merkur a použít mikrokontro- 
lér Arduino UNO společně se 
sadou senzorů. Hodnotil se 
průjezd autonomního vozidla 
dráhou a vyhnutí se překáž-
kám. Bylo též možné využít 
další senzory například k za-
znamenání startovní a cílo-
vé čáry. Avšak naše strategie 

byla pouze na průjezd trasy.  
V jednoduchosti je krása!  

Stavění a navrhování naše-
ho robota začalo v 9:30 a skonči-
lo okolo 15:00. Byl to šílený boj, 
ale se zkušenostmi z minulých 
let to nebylo nereálné. Po otes-
tování nastala hlavní zkouška, 
a to soutěžní kolo na čas. Prv-
ní měření bylo relativně rych-
lé, protože upadlo hnací kolo 
robota, což znemožnilo jízdu. 
Následovalo další kolo. Z mého 
pohledu druhé měření trvalo 
neuvěřitelně dlouho. Všich-
ni jsme doufali, že se nebude 
opakovat stejná ani žádná jiná 
chyba. Nakonec se vše povedlo  

a robot projel cílovou čárou 
přesně za tři minuty! Ten-
to úžasný výkon nám zajistil 
nádherné stříbrné místo. A my 
jsme se tak se slávou vydali na 
zpáteční cestu do Čáslavi.  

Děkuji všem kantorům, 
kteří nám pomohli s registra-
cí a s celou soutěží, především 
Ing. D. Němcovi MBA a Ing.  
K. Mlčochovi. Největší dík 
patří hlavně našemu týmu 
TechWizards, který by nebyl 
kompletní bez Davida Horál-
ka, Martina Sosnovce a Petra 
Kotěry. Díky moc, kluci. ◍  

Roman Suk 
kapitán týmu TechWizards

školství

DIGITÁLNÍ APLIKACE V HUDEBNÍ VÝCHOVĚ
Hudba je univerzálním ja-

zykem, který propojuje lidi na-
příč kulturami a generacemi. 
Tento fakt si bere za základ  
i náš společný projekt „Multi-
platformní aplikace pro výuku 
a testování v hudební výcho-
vě“, vyvíjený ve spolupráci Pe-

dagogické fakulty Univerzity 
Karlovy, WERC 2040, s. r. o.,  
a dalších institucí.

ZŠ Masarykova se do pro-
jektu zapojila díky PhDr. Pe-
tře Bělohlávkové, Ph.D. Žáci 
této školy pracují s aplikací na 
tabletech, které budou škole 

darovány po ukončení pro-
jektu. Během lekcí pod vede-
ním učitele objevují nové uči-
vo, experimentují s tempem, 
rytmem, barvou či melodií, 
společně zpívají, hrají, melodi-
zují a rytmizují. V závěrečné 
části pak na tabletech doplňují 
doprovody, druhé hlasy nebo 
pokračování melodií. Své digi-
tální hudební výtvory si mezi 
sebou sdílejí a těší se, jaké va-
riace vytvoří jejich spolužáci. 
Aplikace je navíc odměňuje za 
vhodná řešení zlatými poháry, 
což děti velmi motivuje.

ZŠ Náměstí se také s rados-
tí do projektu zapojila a těší nás 
pozitivní ohlas ze strany našich 
žáků. Děti jsou prostřednictvím 
aplikace motivovány k objevo-
vání světa hudby, což přispí-
vá k jejich zájmu o tuto oblast. 
Během testování aplikace při-
cházejí s řadou podnětných po-

střehů, které se týkají například 
její uživatelské přívětivosti, sro-
zumitelnosti, grafického zpra-
cování či hudební atraktivity. 
Tyto připomínky jsou cenným 
přínosem pro další vylepšová-
ní aplikace, aby byla co nejví-
ce atraktivní a funkční. Také 
ZŠ Náměstí získává účastí na 
projektu sadu tabletů pro další 
využití ve výuce.

Společně věříme, že tento 
projekt propojuje svět vzdělá-
vání a moderních technologií 
způsobem, který děti inspiru-
je, podporuje jejich kreativitu 
a otevírá jim nové možnosti 
v oblasti hudební výchovy. 
Těšíme se na výsledky, které 
přinesou pozitivní změny do 
výuky hudby nejen na našich 
školách, ale i v dalších vzdělá-
vacích institucích. ◍

Zuzana Bláhová,
Jana Závůrková

Vyšší odborná škola, Střední průmyslová škola 

a Obchodní akademie Čáslav, Přemysla Otakara II. 938

Vás srdečně zve na 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
1 5 . L E D E N

2 0 2 5 
1 4 —1 6:3 0  h

Prohlédnete si výukové prostory školy (učebny klasické i odbor-
né), knihovnu, domov mládeže, školní jídelnu a další. V době mimo 
komentovaný program se můžete informovat o uplatnění našich ab-
solventů u prezentačních stěn zástupců podniků z našeho regionu.
Více informací získáte na www.sps-caslav.cz, na tel.: 327 312 611, 
e-mailu: sekretar@sps-caslav.cz.



FLORISTICKÝ WORKSHOP V MUZEU
Koncem listopadu proběhl v městském muzeu adventní 
floristický workshop. Pro velký zájem ze strany veřej-
nosti jsme nakonec vypsali dva termíny (28. a 29. 11.). 

Ve dvou dnech se do tvorby 
věnců zapojilo celkem 15 zá- 
jemkyň. Účastnice jsme u nás v 
muzeu uvítali malým občerst- 
vením, které si mohly vychut-
nat při poslechu krátké úvodní 
přednášky o historii advent-
ních věnců. Kromě informací 
o tom, kdy a kde se vzal první 
adventní věnec, jsme si pově-
děli o významu barev svíček 
a adventní symbolice pochá-
zející z dob našich předků. Po 
skončení zajímavé přednáš-

ky jsme se pustili do samotné 
výroby. Účastnice si mohly 
vybrat, zda budou vyrábět vě-
nec se svíčkami na stůl nebo 
závěsný věnec na dveře.

V duchu předvánoční at-
mosféry vznikla celá řada 
krásných výrobků. Tvoření 
si všichni moc užili a už nyní 
se těší na další, které plánu-
jeme 14. března. Tentokrát  
s jarní tématikou. ◍

MMaK Čáslav
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VÁNOČNÍ KOUZLO A RADOST V HOLUBNÍČCÍCH 

V prosinci se dětské skupiny Ho-
lubníček proměňují v místo prodchnuté  

kouzelnou předvánoční atmosférou. Děti  
i chůvičky se těší na společně strávený čas, 
který je plný kreativních aktivit, her a pří-
pravy na vánoční svátky. Tento měsíc je 
ideální příležitostí k tomu, aby se děti se-
známily s vánočními tradicemi a rozvíjely 
své tvořivé schopnosti. Jednou z hlavních 
aktivit v dětské skupině v prosinci byla vý-
roba vánočních dekorací a přáníček. Děti 
se zapojily do tvořivých činností, jako jsou 
malování, lepení, vystřihování a zdobení 
vánočních ozdob, svícnů nebo adventních 
věnců. Tyto aktivity rozvíjejí jemnou mo-
toriku a představivost dětí, zároveň se také 
učí o tradicích, které jsou s Vánocemi spo-
jeny. Také jsme jim četli vánoční příběhy 
a pohádky. Měly tak možnost naslouchat 
tradičním příběhům o Ježíškovi, o vá- 
nočních zvycích nebo o zázraku Vánoc. 
Společné čtení nejen podporuje rozvoj 
komunikačních dovedností, ale také při-
spívá k rozvoji fantazie dětí. Neméně dů-

ležitou součástí prosincových aktivit jsou 
společná setkání a zpěv koled. Děti se učí 
tradiční koledy, které pak společně zpíva-
jí při návštěvě Mikuláše a na vánočních 
besídkách. Nejdůležitější součástí vánoč-
ních aktivit je však vytváření příjemné  
a rodinné atmosféry, ve které se cítí bez-
pečně a milovaně. Chůvičky se snažily, 
aby si děti užívaly sváteční chvíle, ať už při 
hraní, tvoření nebo zpívání. Předvánoční 
čas je ideální příležitostí pro budování 
vztahů a vzájemné podpory mezi dětmi  
a dospělými. Pro děti v dětských skupi-
nách je prosinec měsícem plným rados-
ti, očekávání a vytváření nezapomenu-
telných vzpomínek na společně prožité 
chvíle. Příprava na Vánoce je pro ně nejen 
kreativní, ale i vzdělávací zkušeností, kte-
rá rozvíjí jejich schopnosti, vztahy a poro-
zumění tradicím. ◍

Za tým DS Holubníček 
Dagmar Ferdanová

PODĚKOVÁNÍ 
OD ČLENŮ KLUBU 

DŮCHODCŮ
V adventním čase nás v Klubu 
důchodců navštívili žáci ZUŠ 
Čáslav, ZŠ Sadová a RC Ko- 
pretina. Potěšili nás krás-
ným hudebním programem  
a tvořením. Velké poděková-
ní patří také vedoucímu klu-
bu panu Soukupovi, který 
pro nás zajišťoval program  
a zájezdy v roce 2024.

Členové 
Klubu důchodců Čáslav



🡒 Viktore, jak 
jste si užili křest  
„moderních dětí“  
v čáslavském Grandu? 
Během příprav jsme 
měli velký strach, který se stále 
stupňoval. Ale řekli jsme si, že 
když už jsme začali, dotáhneme 
to do konce. Samotný křest byl 
ale nepopsatelný. Uplynul více 
než měsíc a my tím stále žijeme. 
Ta euforie nám vlastně i zadě-
lala na problém, protože jsme 
si naplánovali koncertní pauzu. 
Jenže od toho večera jsem tak 
nabití energií, že bychom chtěli 
hrát pořád.

Z čeho jste měli strach?
Pouhý týden před křtem šly 
do výroby cédéčka, takže jsme 
byli napnutí, jestli budeme mít 
vůbec co pokřtít. Také jsme 
měli poprvé naprogramovanou 
světelnou show, byla napláno-
vaná do detailu. Báli jsme se, 
abychom neudělali nějakou 
chybu. A samozřejmě panova-
ly obavy, zda to vůbec někoho 
bude zajímat (smích).

Kde jste album natáčeli?
Ve studiu u kytaristy Rybi-
ček48 Petra Lebedy. Jsme mu 
vděční, protože nám moc po-
mohl. Hlavně při hledání pro 
nás netypického zvuku. Přes-
tože posloucháme hodně dru-
hů muziky, vyrostli jsme na 
energickém pop punku, který 
v naší tvorbě nezapřeme. Tak-
že podstata zvukové podoby 
byla jasná. Zároveň jsme se ale 
nebránili elektronickým expe-
rimentům, abychom se zvuko-
vě odlišili a dostali modernější 
styl. Myslím, že Petr to zvládl 
skvěle.

Jak dlouho vznikal materiál, 
který je na albu ke slyšení?
Písničky vznikaly během 
posledních tří nebo čtyř let. 
Všechny mají svůj osobitý pří-
běh. Jsou inspirované silnými 
příběhy a životními etapami, 

které se mě velmi dotkly. A je 
jedno, jestli se děly přímo mně, 
nebo lidem okolo. 

Dokážeš říct, která písnička je 
ti úplně nejblíž?
Je to těžká, ale zároveň hez-
ká otázka. Musím zmínit naši 
úplně první písničku „jsme 
lidi“. Vznikala za covidu a je 
o příběhu mé velmi dobré ka-
marádky a talentované muzi-
kantky, která to v životě ne-
měla jednoduché. Každá věta  
v písni je pravdivá. Zajímavos-
tí je, že bridge písničky (pře-
chod mezi slokou a refrénem; 
pozn. red) vznikl teprve teď  
v létě, v době, kdy jsem naopak 
já prožíval těžší období. Bylo 
dost vyčerpávající řešit osobní 
problémy v rodině a večer jet 
na koncert, třeba až do Čes-
kých Budějovic. Vzpomínám 
si, že jsem se jednou vyčer-

paný posadil a na-
jednou mi do té pís-
níčky začala padat 
slova. Pamatuji si, 
že několik koncertů 

jsem ji zpíval se slzami na kra-
jíčku. Pro mě osobně nejbližší 
písnička na albu.

Ale za celou kapelu je to 
také skladba „rockstar“. Na 
podzim roku 2023 jsme jeli 
poprvé delší turné, takže jsme 
byli často na cestách a jezdi-
li poměrně daleko od domova. 
Alespoň trochu jsme reálně 
poznali, jak vypadá pravý ka-
pelní život. Ihned nám bylo 
jasné, že v tom krásném světě 
plném hudby a svobody číhají  
i velká nebezpečí. Třeba drogy. 
Když si vezmeme, že to zkrát-
ka někdo nedá a ztratí kvůli 
tomu rodinu a nejbližší kama-
rády, nemusí být ta rock'n'ro-
llová jízda zas tak veselá.  
Dost to na nás zapůsobilo, tak 
jsme z toho udělali písničku. 
Vtipné je, že vlastně málem ani 
nevyšla.

TAK DO TANCE, MLÁDEŽI!
KluciZND a Noise Makers, dvě hudební formace, které můžeme na čáslavských pódiích potkávat poměrně často. Mají hod-
ně společného. Nezkazí žádnou legraci, dokážou rozproudit hudby chtivé fanoušky, a především – všichni jsou to srdcaři. 
Faktem ovšem také je, že každý na to jde odjinud. Na jedné straně mladí pop-punkeři se svým čerstvým albovým debutem 
„moderní děti“, kteří by se chtěli hudbou živit a vyprodávat největší koncertní haly. Na straně druhé dva ostřílení dýdžejové, 
dnes již otcové od rodin, kteří se kromě menších tanečních akcí chtějí soustředit na hraní pro děti.

KluciZND

„Každá píseň na albu 
má svůj osobitý příběh.“

Zpěvák kapely KluciZND  
Viktor Fiala: 
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🡒 Pánové, jaká 
byla vaše cesta k elek-
tronické muzice?
Petr Cihlář: Začínal 
jsem poslechem muziky asi 
jako každý. Od sedmé třídy 
základní školy to byly Scooter 
a další podobné kapely produ-
kující taneční muziky. Zlomo-
vá pro mě byla tvorba DJ Tiës-
ta a hlavně Mácháč 2005, kde 
jsem poprvé slyšel DJ, který 
si říká Paul van Dyk. Fascino-
valo mě, že skladba zní třeba 
hodinu v kuse, a začal jsem 
se o to podrobněji zajímat.  
V té době ale nebyli streameři 
a youtubeři jako dnes, takže to 
nebylo tak jednoduché.  

Michal Kolembář: U mě to 
bylo podobné. Oproti Petro-
vi jsem měl a stále mám rád 
i punkovější věci jako Dukla 
Vozovna nebo Tři Sestry. Za 
základními informacemi o dý-
džejingu  jsme vyráželi na dis-
kotéku do Vilémova. 

Hrajete společně více jak deset 
let. Jak vzpomínáte na vaše za-
čátky?
PC: Já trochu začal už v roce 
2007, kdy jsem ze dvou diskme-
nů, mixážního pultu a hifi věže 

hrál pro partu kamarádů. Mi-
chal, se kterým jsem se sezná-
mili v práci, přišel s tím, že by 
si chtěl zkusit zahrát se mnou. 
Nejprve jsme hráli jen tak pro 
známé na soukromých akcích  
a v roce 2012 začali hrát veřej-
ně. Poprvé to byla párty v ka-
várně Pod Radnicí. Pamatuji si, 
že jsem pod tíhou trémy celý set 
nechtěně vypnul asi po dvou 
minutách (smích).   
MK: No, a kupodivu se to od 
té doby začalo vyvíjet profesi-
onálnějším směrem. Byli jsme 

více vidět, slyšet, ob-
jevovali se na plaká-
tech (smích). Občas se 
nám podařilo zahrát  

i na větších akcích, ale to ni-
kdy nebylo nic pro nás. 

Čím to, že větší akce pro vás 
nebyly to pravé?
PC: Na těch větších akcích 
máš třeba hodinu a půl na to, 
abys ze sebe něco vysypal  
a uvolnil místo dalšímu. Ne-
máš dostatek času, aby se to 
vystoupení hudebně nějak vy-
víjelo a nakonec vygradovalo. 
Celkově jdeme trochu jiným 
směrem.      
pokračování 🡒

Proč?
Když jsem přišel na zkoušku 
s textem a vizí, jak by měla ve 
finále znít, nedokázali jsme se 
v kapele shodnout. Hodně, a ne 
jednou, jsme se kvůli tomu po-
hádali. Klukům nepřišla dost 
silná a zajímavá. Ale trochu 
jsme na ní zapracovali a bez 
očekávání vyrazili do studia. 
Dokonce i během nahrává-
ní jsme z toho byli takoví ne-
šťastní. Večer nám Petr poslal 
nahrávku a bylo to tam. Celou 
kapelu to posadilo na zadek 
(smích).

Jak se stane, že mladá, zatím 
stále nepříliš zkušená kapela 

jako KluciZND najednou stojí 
na pódiu a rozehřívá obrovský 
dav pro koncert Rybiček48?
Bylo to asi dva roky zpátky. Se-
děl jsem ve třídě čáslavského 
gymnázia, koukám do telefonu 
a najednou zpráva od zpěvá-
ka rybiček Kuby Ryby. Chtěl, 
abych mu poslal nějaká videa  
z našich živých koncertů. V dal- 
ší zprávě psal, že jim vypadla 
kapela, která měla hrát před 
jejich koncertem, a že by nám 
chtěli dát šanci. Byla to obrov-
ská radost a překvapení. Bylo 
mi tehdy teprve 18 let, bube-
níkovi Tomášovi dokonce o tři 
méně. Nikdy jsme neměli tako-
vou trému. Ale dopadlo to dob-

ře, protože si nás kapela později 
vzala i na další koncert. Ten už 
jsme si užili maximálně.

Co plány pro rok 2025? 
Zrovna po tomhle rozhovo-
ru jedu do Prahy do studia za 
Danielem Vrbou, kde natáčíme 
písničku, kterou bychom chtě-
li vydat na přelomu roku. Je 
to zase úplně něco jiného, tak 
jsem zvědavý, jestli se to pove-
de a jaké budou ohlasy. Od za-
čátku nového roku nastupuje-
me pod první management a na 
jaře bychom chtěli rozjet naše 
první vlastní turné po okolí. No, 
a máme dost materiálu pro další 
album. Ale nechci předbíhat. 

Je něco, co bys managementu 
při řízení kapely nikdy nedovolil?
Kdyby management přišel  
a řekl, že když budeme dělat 
jen to, co chtějí oni, dostane-
me se do první linie, nešli by-
chom do toho. A to i přes to, 
že náš sen je, aby nás hrála 
rádia, poslouchalo nás co nej-
více lidí a vyprodávali jsme 
obrovské haly. Při skládání se 
rádi hádáme. Leckdy vášnivá 
výměna názorů vede k tomu, 
abychom z nás do písničky 
dostali to nejlepší. Potom se 
samozřejmě zase obejmeme  
a jsme především kamarádi. 

Rozhovor s NoiseMakers 🡒

DJ Petr Cihlář a DJ Michal Kolembář: 

Noise Makers

„Vážíme si každého, kdo 
v Čáslavi něco dělá pro lidi.“
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Jakým směrem?
MK: Nikdy nás nebavilo přijít 
na velkou stage, strčit flashku 
do připraveného pultu a tam 
hodinku nebo dvě hrát. Máme 
vlastní aparaturu včetně světel, 
laserové show, mlhy, bublifu-
ku, dárků pro děti atd. Sami si 
všechno přivezeme, postavíme 
a zase rozložíme a odvezeme. 
Víkend je sice pryč a zisk žád-
ný, ale je to náš koníček a moc 
nás to baví. Jsme takoví srdcaři, 
kteří se rádi soustředí na menší 
akce v Čáslavi a okolí. 
PC: My takhle budeme blbnout 
stoprocentně do šedesáti. Váží- 
me si každého, kdo v Čáslavi něco  
dělá pro lidi, a když toho může-
me být součástí, jsme nadšení. 

Přesto za sebou máte i vystou-
pení na Air festivalu, který již 
tehdy patřil mezi velké taneční 
festivaly u nás. Jak na to vzpo-
mínáte?
PC: To bylo v roce 2014. Přišli 
jsme na pódium, pod kterým už 
v odpoledních hodinách stálo 
několik stovek lidí a čekalo na 
ty velké hvězdy po nás. Stoupli 
jsme si před profesionální stan-
dardizovanou techniku, kterou 

jsme znali jen z obrázku, a roz-
jeli jsme to. Upřímně, negativně 
mě to poznamenalo, nerad na to 
vzpomínám a zdají se mi o tom  
i sny (smích).
MK: Nervozita byla obrovská, 
ale nakonec jsme si mohli říct, 
že to dopadlo dobře.

Na která vystoupení naopak 
vzpomínáte nejraději?
PC: Jsou to koncerty, kde jsme 
mohli předvést set založený 
především na technu. Řekl 
bych, že to nám jde nejvíce. 
Několik jich bylo právě v Čá-
slavi. Skvěle dopadly třeba 
večery v Herna baru, kterým 
jsme dali nálepku under-
ground, aby lidé neočekávali, 
že budeme pouštět klasické 
populární hity. Ale v Čáslavi 
takovou akci můžeme udělat 
jen jednou za čas. 

Čáslaváky baví především 
světové hity. Přišli jsme tedy  
s kompromisem, kterým jsou 
remixy populárních písní. I to  
si moc užíváme. Výborně do-
padly třeba loňské akce na 
koupališti nebo teď  poslední 
Grand Fest v čele s Wohnou-
tama a Civilní obranou.    

MK: Ale pořád platí, když při-
jdeš na Noise Makers, nemůžeš 
čekat, že budeme hrát Chinaski 
nebo Kabáty. Na konci večera 
to třeba stejně zahrajeme, ale 
celý večer ne. Nejsme jukebox. 

Jak vypadá váš tvůrčí proces?
MK: Nehrajeme autorskou tvor-
bu. Již vydané písničky skládá-
me do setu a mixujeme je tak, 
aby se prolnuly, jejich návaznost 
měla logiku s show postupně 
gradovala. Když sebereme odva-
hu, čas od času se pustíme i do 
živých remixů, kdy překryjeme 
dvě odlišné písničky a vytvoříme 
různé smyčky samplů a melodií 
a vytvoříme takzvaný mashup. 
PC: Ti opravdoví dýdžejové 
hrají z vinylových desek. Tempo 
musí vnímat tak, aby ho doká-
zali srovnat podle sluchu. Potom 
jsou dýdžejové, kteří si koupí za 
pár tisíc kontroler, který spolu-
pracuje s počítačem, a nic nemu-
sí umět. Tempo se samo pomocí 
funkcí na bázi umělé inteligence 
synchronizuje a kolikrát najde  
i vhodný bod, kde to mixnout. 
My jsme někde mezi. Hrajeme  
z playerů Pioneer, nemáme des-
ky, ale vše se snažíme dělat pod-

le sluchu. Je to kolikrát až tako-
vá matematika a člověk musí být 
stoprocentně soustředěný téměř 
celý set.  

Jaké plány máte na rok 2025?
MK: Dlouho jsme zvažovali, 
jak častěji provětrat naší tech-
niku. Oba máme děti, víme, co 
mají rády, a přináší nám ra-
dost, když jsou šťastné. Tan-
cují, lítají v bublinkách a vy-
drží pařit fakt dlouho. Nějakou 
zkušenost s dětskými diskoté-
kami už máme, tak jsme si řek-
li, že to v novém roce zkusíme 
rozjet.  
PC: Ta satisfakce z dětských 
úsměvů je neuvěřitelná. Moc 
nás to nabíjí. V létě jsme na 
koupališti udělali s Milanem 
Válkem Summer party. Večer 
akce pro dospělé, odpoledne 
diskotéka pro děti. Moc rád 
vzpomínám právě na tu dět-
skou akci. Já hraju v kostýmu 
Maria, Michal hraje převleče-
ný za tučňáka z Madagaskaru 
a máme spoustu bublinek, ba-
lónků a dárků. Ale s klasickým 
hraním ve večerních hodinách 
samozřejmě taky nekončíme. ◍

JN
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Srdečně zveme všechny zpěvačky 
do našeho ženského pěveckého sboru 

Donatio Artis 
z Golčova Jeníkova. 

Budeme rády za posily! 
Scházíme se vždy v neděli. 

Neváhejte nás kontaktovat na:

 @donatioartis /  @DonatioArtis /  603 912 666

HLEDÁME SBORISTKY
zpívejte s námi!

Vstupenky můžete zakoupit i v IC Čáslav
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VSTUPNÉ 350,-Kč          stůl. č.

2255..  11..  22002255
1199::0000  hhoodd..

ssááll  hhootteelluu  GGrraanndd  ČČáássllaavv

www.meucaslav.cz

11 · 1 · 2025 od 19:30
sál hotelu Grand

Občerstvení a slosování vstupenek o ceny.
Předprodej vstupenek v Informačním centru Čáslav od 1. 12. 2024 

nebo na www.qrticket.cz. Vstupenky v předprodeji za 250Kč.

ples
města
čáslavi23

Městský úřad Čáslav Vás srdečně zve na

čáslavičáslavičáslavičáslavičáslavičáslavičáslavičáslavi

host: ILONA CSÁKOVÁ
večer bude moderovat

MICHAL TRNKA
zahraje kapela

PARAGRAF 202
a vystoupí

DDM a ZUŠ ČÁSLAV



DUSÍKOVO DIVADLO         PROGRAM | LEDEN 25

MIROSLAV PROŠEK — BARVY ŽIVOTA
výstavu zahájí Jan Dinga, žák malíře
účinkují žáci ZUŠ J. L. Dusíka v Čáslavi 
pod vedením Jiřiny Borské
🡒 Čtvrtek 16. ledna 2025 v 17.00 – 
foyer / 17. ledna  30. června 2025
Miroslav Prošek (1929—1988)
malíř, grafik a výtvarný pedagog
Absolvoval v roce 1946 Státní grafickou školu 
v Praze u prof. Zdeňka Balaše a pokračoval na 
Vysoké škole uměleckoprůmyslové v ateliéru 
prof. Aloise Fišárka a na Akademii výtvar-
ných umění v Sofi i. Jako výtvarný pedagog 
působil až do své předčasné smrti na kate-
dře výtvarné výchovy Pedagogické fakulty 
v Ústí nad Labem, kde se profiloval jako vý-
razná osobnost v oblasti malby a teorie barvy, 
napsal skripta Barva v malířství. Žil a tvořil  
v Litoměřicích. Jeho osobité malířské dílo in-
klinuje převážně k abstraktním formám mal-
by, k barevnému a tvarovému lyrismu, proto 
za normalizace nemohlo být vystavováno. 
Stále však zůstává Proškovo dílo široké ve-
řejnosti nezná mé, i když je zastoupeno např. 
ve sbírkách GVU v Liberci a GVU v Roudnici 
nad Labem. Největší výstava byla uspořádána  
v Galerii ART v Praze v srpnu 2021.

VÍM, ŽE VÍŠ, ŽE VÍM 
🡒 Čtvrtek 16. ledna v 19:00 
Velký divadelní sál, Abonmá JARO 2025 
Režie: Vladimír Strnisko
Co se stane, když člověk začne na svůj 
život pohlížet očima těch druhých? Na 
počátku je pouhý omyl. Soukromý detektiv 
si splete sledovanou osobu, a místo manžel-
ky prominentního politika začne sledovat 
úplně obyčejnou rodinu. Co se skrývá pod 
pokličkou zdánlivě všedních dní všedního 
manželského páru středních let? Komedie 
překvapení, zvratů, krásných lží, bouřli-
vých scén i italského humoru. Hrají: Livia 
Bonettiová – SIMONA STAŠOVÁ, Fabio 

Bonetti – MICHAL DLOUHÝ, Veronika 
Bonettiová – jejich dcera –  
ANDREA DAŇKOVÁ nebo Isabella 
Rossini, Cavalli – soukromý detektiv – 
VASIL FRIDRICH nebo Petr Vančura.
Délka představení: 2 h 20 min. 
 Vstupné: od 610 Kč 

VEJCE VEJCI aneb 
JURODIVÍ DINOSAUŘI
🡒 Neděle 19. ledna v 15:00 
Velký divadelní sál 
Režie: kolektiv pod vedením J. B.
V hnízdě pod sopkou leží dvě vejce. Na svět 
se právě klubají dinosauří bráška a sestřič-
ka. Bráška Kubiceraptor je o trošku starší, 
a tak si myslí, že mu právem patří celý svět. 
Taky si svou mladší sestřičku Jejdasauru 
jaksepatří dobírá… Jenže na světě nejsou 
sami. Co když za sopkou číhá někdo úplně 
jiný než Dinomamka? 
Hrají: Johana Kyselková, Jakub Baran 
a Matěj Kroupa
Pro diváky od 3 let.
Délka představení: 55 min bez přestávky
 Vstupné: 160 Kč

VZHŮRU KE HVĚZDÁM 
🡒 Úterý 28. ledna v 19:00 
Velký divadelní sál, Abonmá JARO 2025
Režie: Pavel Ondruch

Hrají: Iva Pazderková, Petra Nesvačilová
Měl to být obyčejný den v životě obyčej-
ných pečovatelek. Všechno se ale zvrt-
lo. Bláznivá komedie o touze po lepších 
časech. 
Délka představení: 2 hodiny včetně pře-
stávky
 Vstupné: Od 550 Kč

PARTIČKA na vzduchu
🡒 Středa 29. ledna v 19:30 
Velký divadelní sál 

Nadstandardní odpočinek do nestandardní 
doby. To je improvizační show Partička s Mi-
chalem Suchánkem, Richardem Genzerem, 
Michalem Novotným, Jakubem Kohákem 
a Luďkem Staňkem.
 Vstupné: 599 Kč

Pro aktuální informace sledujte www.kulturacaslav.cz/dusikovo-divadlo. Změna programu vyhrazena.
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NOVÁ SCÉNA DUSÍKOVA DIVADLA

JEDINEČNÍ 
Legendární fotbalista, 
mistr Evropy z Bělehradu 1976 
Antonín Panenka 
byl v Čáslavi hostem 
Tomáše Ouředníka 
(Máme rádi Čáslav).
 
 
foto: Jan Zdichynec
Více informací i fotografií na mameradicaslav.cz/jedinecni.



Text odstavce

20. 1. 2025 / 16 hod / 100 Kč / nutná rezervace

Knihovna 

Kostelní

nám. 197

Čáslav
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8. 1. | 20:00 
ZA OPONOU VELEHOR 
dokument 
č. dabing, 140 Kč

9. 1. | 20:00 | 
SAINT-EXUPÉRY  
dobrodružný 
č. titulky, 150 Kč

10. 1. | 17:30 
PÁN PRSTENŮ: 
VÁLKA ROHIRŮ   
animovaný, dobrodružný  
č. titulky, 150 Kč

10. 1. | 20:00 
BETTER MAN  
hudební, životopisný  
č. titulky, 150 Kč

11. 1. | 17:30 
KAYARA  
A TAJEMNÉ MĚSTO INKŮ  
animovaný, č. dabing, 130 Kč

11. 1. |  20:00
NOSFERATU  
horor, č. titulky, 150 Kč

15. 1. | 20:00
MUFASA: LVÍ KRÁL 
animovaný, rodinný 
č. dabing, 150 Kč 

16. 1. | 20:00 
MARIA  
životopisné drama 
č. titulky, 150 Kč

17. 1. | 17:30 
JEŽEK SONIC 3 
akční, komedie 
č. dabing, 150 Kč/ 130 Kč

17. 1. | 20:00 
JÁ A MŮJ TERAPEUT 
komedie, č. dabing, 150 Kč

18. 1. | 17:30 
SUPERSKŘÍTKOVÉ
animovaný, č. dabing, 140 Kč

18. 1. | 20:00 
LÉTO S EVŽENEM 
komedie, č. dabing, 150 Kč

22. 1. | 20:00 
NIKDO MĚ NEMÁ RÁD 
drama, č. dabing, 150 Kč

23. 1. | 20:00 | premiéra

NA PLECH 
komedie, č. dabing, 150 Kč

24. 1. | 17:30 
BOB DYLAN: 
ÚPLNĚ NEZNÁMÝ 
životopisné drama 
č. titulky, 150 Kč

24. 1. | 20:00 | 
NA PLECH 
komedie, č. dabing, 150 Kč

25. 1. | 17:30 
ODVÁŽNÁ VAIANA 2  
animovaný 
č. dabing, 150 Kč/ 130 Kč

25. 1. | 20:00 
BRUTALISTA
drama 
č. titulky, 150 Kč 

29. 1. | 20:00 
NA PLECH 
komedie 
č. dabing, 150 Kč

30. 1. | 20:00 
SPOLEČNÍK
thriller, horor 
č. titulky, 150 Kč

31. 1. | 17:30
PADDINGTON V DŽUNGLI 
rodinný 
č. dabing, 150 Kč

31. 1. | 20:00
BABYGIRL  
erotický thriller 
č. titulky, 150 Kč

Změna programu vyhrazena. Rezervujte na e-mailu nebo telefonicky. Vstupenky zakoupíte na webu www.kinocaslav.cz.

Keramické odpoledne 
„Štrůdelník“
17. 1. 2025 (pátek)
14:30–15:30
 Účastnický poplatek: 120 Kč
Keramická dílna DDM
pro děti od 1. tříd

Winter Wonderland Praha 
rodinný výlet pro děti a rodiče
18. 1. 2025 (sobota)
14:00–20:00
 Účastnický poplatek: 390 Kč

„Veselý sněhulák“ 
výroba sněhuláka z květináčů
26. 1. 2025 (neděle)
16:00–18:00
 Účastnický poplatek: 100 Kč
pro děti od 7 let

Den a noc v DDM 
(v době pololetních prázdnin)
30.–31. 1. 2025 (ČT–PÁ)
Začátek 30. 1. 2025 v 18:00
Ukončení 31. 1. 2025 v 15:00
 Účastnický poplatek: 350 Kč
pro děti od 7 let

Letní tábory 2025
Rekreační pobyt pro děti 
a rodiče Poreč – Zelená 
laguna, Chorvatsko
27. 6. – 6. 7. 2025
 cena dle věku účastníků

Letní pohybový tábor 
mažoretek Poděbrady
5.–11. 7. 2025
 cena: 4 200 Kč
od 6 let

Příměstský tábor – Posled-
ní prázdniny v Bradavicích
14.–18. 7. 2025
 Cena: 3 000 Kč
pro děti od 7 let

Příměstský tábor Výletníček
21.–25. 7. 2025
 cena: 3 500 Kč
pro děti od 6 let

Přihlášení na akce 
a letní tábory on-line 

na webových stránkách 
www.ddmcaslav.cz.
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Šermíři uvítali olympijského medailistu
Ve středu 18. září 2024 
se v Horkách uskutečnila 
velmi úspěšná akce,  
jíž se zúčastnil bronzový 
medailista z LOH v Paří-
ži Jiří Beran.

Na trénink čáslavských 
šermířů dorazil Jiří Beran po 
čtvrté hodině odpolední v do-
provodu dalšího veleúspěšného 
šermíře Martina Čapka. Přišli 
také rodiče svěřenců trené-
ra Martina Hoyera, kamarádi, 
sourozenci, členové zastupitel-
stva včetně starosty Pavla Chá-
my, ale i občané, které to k šer-
mu zatím netáhne, ale chtěli na 
vlastní oči vidět slavného spor-
tovce s jeho nejcennější medailí.

Trénink začal krátkou roz-
cvičkou, již vedl právě Martin 
Čapek, který mimo jiné působil 
na LOH v Paříži jako asistent 
hlavního trenéra Oldřicha Ku-
bišty. Kdo chtěl, mohl si s Čap- 
kem i cvičně zašermovat –  
a zájemců byla spousta! Jiří 
Beran mezitím odpovídal na 
všetečné dotazy, podepisoval 
se a fotil se s kýmkoli, kdo jej 
o to požádal. Bronzová medai-
le šla z ruky do ruky a většinu 
lidí překvapilo, jak těžká ve 
skutečnosti je.

Poté si oba borci role pro-
hodili a kordu se chopil muž, 
který si svůj největší sportov-
ní úspěch schoval na úplný 
konec kariéry. Výsledkem byl 
pro všechny příchozí zážitek, 
na který jen tak nezapomenou. 
O motivaci pro mladé šermíře 
nemluvě!

Akce byla původně naplá-
nována na hodinu, z níž na-
konec byly tři. Existuje snad 
lepší důkaz, jak moc se orga-
nizátorům povedla? Ti každo-
pádně oběma hlavním hostům 
vřele děkují.

ROZHOVOR 
S JIŘÍM BERANEM:

Nechal jste se slyšet, že jste se 
na konec kariéry připravoval 
dva roky. Jak přesně si takovou 
přípravu můžeme představit?

První částí přípravy bylo, 
aby mě šerm bavil až do po-
sledního momentu, což se mi 
dařilo dost jednoduše tím, že 
jsem se soustředil více na tý-
mové soutěže. Tréninky jsem 
omezil na minimum, aby mi 
šerm i chyběl a každou chvíli, 
kdy můžu šermovat, jsem šer-
moval naplno a byla to pro mě 
radost. Měl jsem v plánu vyne-
chat individuální soutěže, ale 
po individuálním vítězství na 
GP v Cali tato strategie padla 
a musel jsem se soustředit na 

obě disciplíny – tím spíš, že ve 
hře byla kvalifikace na olym-
piádu, kam jsem se nakonec 
dostal jako jednotlivec i sou-
část týmu.

Druhá část přípravy na 
ukončení kariery spočívala 
v hledání šermířské oblasti, 
v níž bych chtěl pokračovat. 
Začal jsem dělat teambuildin-
gy pro firmy a přátele a úpl-
ně jsem tomu propadl. Zjistil 
jsem, že mě baví představo-
vat náš krásný gentlemanský 
sport dětem i dospělým, často 
lidem, kteří šerm třeba nikdy 
ani neviděli.

Samozřejmě také rozvíjím 
svůj obchod s šermířským vy-
bavením a částečně pomáhám 
českému šermu s propagací  
a mediálním prostorem.

Šermu se někdy přezdívá 
„fyzické šachy“. Dá se to chápat 
tak, že se mu může věnovat  
i člověk, který nemá úplně 
špičkovou fyzičku?

Fyzičku sportovec musí 
mít vždycky, ale u každého 
sportu spočívá trochu v něčem 
jiném. Ve sportovním šermu 
a speciálně v kordu lze dobře 
zúročit jak dynamickou slož-
ku, tak i vytrvalostní. Šerm 
také nemá svůj specifický so-
matotyp, což otevírá možnost 
stát se šermířem kompletní 

škále typů lidí. Spousta pohy-
bů se musí tréninkem vyladit 
k dokonalosti a vytvořit v moz-
ku tzv. pohybové mapy, kdy 
se vytvářejí reflexní pohyby. 
Šerm je jeden z nejrychlejších 
reakčních sportů a není čas na 
dlouhé váhání. Samozřejmě je 
to i fyzicky náročné na dyna-
miku a změny rychlosti. Proto 
se šermu říká fyzické šachy.

Vybojovat olympijskou medaili 
ve svém posledním závodě, to 
je pochopitelně počin hodný 
obrovského respektu. Euforie 
byla obrovská a na vás všech 
jasně patrná. Došlo kromě 
všech těch upřímných úsměvů 
i na slzy dojetí?

U mě došlo na lehké slzy až 
druhý den, kdy mi začalo tro-
chu více docházet, že se to do-
opravdy povedlo. Kuba Jurka 
brečel už skoro na planši a my-
slím, že všichni byli dost doja-
tí. Martin Čapek brečel během 
dne snad čtyřikrát, jak jsme 
postupně procházeli turnajem. 
Bylo to pro nás i naši komuni-
tu velice emočně náročné, ale 
krásné. Mám upřímnou radost, 
že jsme uspěli v týmech a od-
vezli jsme si tak čtyři medaile, 
každou do jiné části naší země. 

Já si nejvíce pamatuji svůj 
poslední zápas s Francouzem 
Allegrem, kdy mnou v závěru 

sport
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ru projelo obrovské horko od 
hlavy až k patám a uvědomil 
jsem si, že pro mě je právě teď 
konec s profesionální karié-
rou. A to jsem ještě netušil, že 
z toho bude medaile! Moment 
po posledním zápase byl asi 
nejsilnější, jaký jsem během  
32 let na planši zažil.

Ještě na olympiádě v Riu jste 
mimo jiné zaujal tím, že jste  
v rámci fair play odmítl bod, 
který vám rozhodčí přiřknul 
neprávem. Má vůbec nejúspěš-
nější český šermíř Jiří Beran  
i nějaké špatné vlastnosti?

To by byla spíš otázka na 
mé kolegy (smích). Já jsem od 

přírody celoživotní optimista  
a i na něčem špatném vždy 
hledám něco dobrého. Nejsem 
si jistý, jestli mám nějaké úpl-
ně špatné vlastnosti, ale vím, 
že jsem trochu zanedbával ro-
dinu, když jsem byl poslední 
roky hodně na turnajích. To 
se teď mění a věnuji se dceři  
i manželce o to více. Jsem do-
cela workoholik. Vše, co dělám, 
mě baví a často si toho naložím 
až moc, takže pak pracuji hlu-
boko do noci. Šerm i moje rodi-
na mě formovaly k tomu, jaký 
jsem, a jsem za to rád. Když má 
někdo dobré rodinné zázemí  
a může sportovat, je to podle 
mě nejvíc. ◍    IM

 

SK SLAVOJ ČÁSLAV TURISTIKA – LEDEN 
4. 1. Zámek Kačina    10 km
trasa: Kutná Hora, Kačina, stromový rondel, Nové Dvory   
odjezd: 8:52 do Kutné Hory návrat: 15:06 
vedoucí: Miloslava Poštová
11. 1. Soutok Labe s Cidlinou    10 km 
trasa: Libice nad Cidlinou, Poděbrady  
odjezd: 8:52 do Kolína, 9:29 do Libice návrat: 15:06  
vedoucí: Stanislava Vítková
18. 1. Vodní díla u Starého Kolína   10 km
trasa: Starý Kolín, Černá strouha, Mědihamr, V Souškách, plaveb-
ní kanál Šífovka, Hlízov 
odjezd: : 8:52 do Kolína, 9:45 do Starého Kolína návrat: 15:56 
vedoucí: Jana Fürstová
25. 1. Výroční členská schůze    10 km
9:30 sraz na náměstí J. Žižky u kašny, trasa: V Břízkách, Drobovi-
ce, cyklotrasou kolem muzea zemědělské techniky do Čáslavi
11:30 oběd v restauraci Česká koruna, následuje výroční členská 
schůze
členský poplatek pro rok 2025 je 200 Kč

připravujeme zájezd 12.–14. 9. 2025 s ubytováním a polopenzí 
v hotelu Olympionik v Mělníce, plánované výlety: Kokořínsko, 
Helfenburk, Úštěk...
cena pro členy: 2 700 Kč, přihlášky a platba do 30. 4. 2025

Připojte se k nám, sledujte nás na https://turistikacaslav.wz.cz.

Z ODDÍLOVÝCH ZPRÁV TJ SLOVAN HORKY
Po letním kondičním soustředění už se všichni těšili, až zase 
vezmou do rukou své kordy a vyrazí na šermířské planše. Bě-
hem letních prázdnin se nám podařilo uzavřít partnerskou 
smlouvu s VZP a díky dotaci ze Středočeského kraje získat 
novou planš. I nadále nás podporuje obecní úřad Horky, firma 
pana Martina Hlavy – Průmyslové podlahy, Český šermířský 
svaz a Národní sportovní agentura. Bez nich by naše TJ ne-
mohla existovat. A nesmíme zapomenout na rodiče a jejich 
děti, bez nich by to také nešlo! Děkujeme všem!

Dne 9. listopadu se konal 
v Teplicích turnaj mini žáků 
a mini žákyň, kategorie U11, 
„Teplický kordík“. Zde se po-
dařilo Ronie Baškové obsadit  
3. místo, šlo o první umístění na 
stupních vítězů v nové sezoně. 
Gratulujeme!

V sobotu 23. a v neděli  
24. listopadu pak v Praze pro-
běhly další turnaje Českého 
poháru v šermu. 

První den se uskutečnil me-
zinárodní turnaj mladších žáků 
U13 „Cena USK“. Startovalo 
na něm 60 závodníků. Z naše-
ho oddílu se nejlépe vedlo To-
mášovi Umysovi, který obsadil  
3. místo. Tomáš od září postou-

pil z mini žáků do mladších 
žáků, o to je jeho umístění cen-
nější. První a druhé místo obsa-
dili šermíři ze Slovenska.

VÝSLEDKY:
3. místo Tomáš Umysa
47. místo Martin Tůma
48. místo Martin Hlava

V neděli byli na řadě 
mini žáci U11 a mladší žáky-
ně U13. Zde stojí za zmínku  
10. místo Jiřího Půhoného, kte-
rému chyběl krůček k finálové 
osmičce. Děvčata se tentokrát 
neprosadila. ◍

Martin Hoyer

— 24  | ČÁSLAVSKÉ NOVINY LEDEN 2025

sport

NOVINKY Z KNIHOVNY 
Městské muzeum a knihovna Čáslav, 
Kostelní nám. 197, Čáslav

Milé čtenářky 
a milí čtenáři, 

nový rok už běží a hned v lednu Vás srdeč-
ně zveme na Listování – bláznivou detektiv-

kou Vraždi všímavě. Rezervujte si místo na pondělí 20. 1. od 16:00.  
V pondělí 13. 1. startují setkávání s projektem Bookstart pro nastá-
vající rodiče, rodiče i osoby, které pečují o malé děti. A 20. února 
se těšte na první setkání Klubu přátel knihovny, hlásit se můžete 
už teď. Program je opravdu bohatý, co nenajdete zde v novinách, 
najdete na našich sociálních sítích nebo prostě na nástěnce.
Spoustu dobrých knih a úspěšný nový rok. ◍

Tým knihovny



Zimní počasí znamená těžší časy pro 
všechny ptáky, kteří u nás tráví zimu. 

Nesmíme na ně zapomínat a krmit je pra-
videlně a správně. Abychom ptáčkům po-
mohli – nevhodná nebo špatná potrava 
jim může ublížit. Důležité je také vybrat 
správné místo pro krmítko, aby bylo pro 
ptáky bezpečné a dobře viditelné. 

Krmítko pro ptáky je v dnešní době 
běžnou součástí našich zahrad. Nejčastější 
je domeček ze dřeva nebo plastu. Krmítko 
by mělo mít střechu, aby byla potrava chrá-
něna před deštěm a sněhem. Vlhká potra-
va se může rychle kazit a ptáčci by mohli 
mít zažívací potíže. Pokud na místo krme-
ní nechodíme každý den, je dobré mít tam 
krmítko se zásobníkem. Krmítko je vhodné 
umístit na klidné místo, odkud budou mít 
ptáci rozhled a odkud mohou rychle unik-
nout před možným predátorem do bezpečí. 
Proto jsou v okolí vhodné hustší keře. 

Do krmítka patří různorodá kvalitní po-
trava. Pro sýkorky jsou to semena sluneč-
nice, kosi mají rádi sušené i čerstvé ovoce 
nebo moučné červy a vrabci, stehlíci a brh-
líci preferují různá obilná zrna. Strakapou-

dům uděláte radost ořechy a lojem. Smě-
si do krmítka můžete koupit namíchané. 
Kromě semen a jejich směsí jsou oblíbené 
i různé lojové koule a lojové koláče. Jen je 
potřeba myslet na to, že než je pověsíme, je 
potřeba je vybalit z plastových sítěk. Ptáci 
se mohou do síťky zamotat a ublížit si. Na 
všechny lojové produkty se dají koupit dr-
žáky, což doporučujeme.

I když zahradu nemáte, krmítko mů-
žete dát na balkon nebo okenní parapet  
a pozorovat ptáčky z bytu. 

Mějte na paměti, že pokud si krmítko 
pořídíte, ptáci si na něj rychle zvyknou  
a s potravou v krmítku budou počítat a mo-
hou tam na ni čekat. Pokud bude krmítko 
prázdné a oni budou čekat dlouho, ztratí 
mnoho energie a nepřežijí do dalšího dne. 
Je proto důležité krmítko pravidelně dopl-
ňovat. Při velkých mrazech a nedostatku 
potravy můžete některým jedincům za-
chránit život. ◍

Obora Žleby
Foto: archiv Obora Žleby

Co nasypat do krmítka?
Jak nejlépe pozorovat obyvatele na-
šich zahrad a okolí v zimě? Nasypejte 
jim do krmítka ořechy, semínka nebo 
nabídněte lojové koule. 
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OTEVÍRÁME DISKUSI: 
JAK UDĚLAT ČÁSLAV EKOLOGIČTĚJŠÍ? 
Jakým směrem by se mělo naše město ubírat, aby bylo nejen krásné  
a moderní, ale také ekologicky zodpovědné? Věříme, že i v menším městě 
je prostor pro velké změny, které mohou ovlivnit každodenní život. Ote-
vřeme společně diskusi o tom, co by pro nás mohlo znamenat ekologické 
město. Většina z nás oceňuje hezký park, klidné místo nebo stromy v cen-
tru. Co kdyby se v těchto prostorách objevily nové stromy, květiny nebo 
menší komunitní zahrádky, kde si každý může vypěstovat vlastní bylinky?

KDYŽ MĚSTO DÝCHÁ ČISTĚJI
Znečištění vzduchu a hluk – to jsou 

problémy, které nás ovlivňují každoden-
ně, aniž si je vždy uvědomujeme. Možná 

by nás potěšilo více cyklostezek, klidněj-
ších ulic bez hektického provozu a tichých 
zón, kde je vzduch čistší a život tak nějak 
klidnější.

EKOLOGIE ZAČÍNÁ U NÁS DOMA 
Můžeme si vybírat energeticky úsporné 

spotřebiče, dávat pozor na to, co kupujeme 
a jak s tím nakládáme. A když přemýšlíme 
o ekologii, nemusí to vždy znamenat pouze 
investice do solárních panelů nebo drahých 
úprav. Můžeme to dělat krok za krokem – 
třeba tím, že snížíme množství odpadu, tří-
díme věci správně nebo méně jezdíme au-
tem a více chodíme pěšky.

MĚSTO JAKO MÍSTO 
PRO VŠECHNY GENERACE

Každý z nás má něco, co může nabíd-
nout – ať už je to nápad, konkrétní inici-
ativa nebo prostě ochota se zapojit. Jakým 
způsobem se chováme, vzděláváme a jde-
me příkladem mladé generaci?

TIP: ZAPOJME SE 
Jedním z nejjednodušších způsobů, jak 
začít měnit naše město, je zapojit se. Ať 
už jde o úklidové akce, výsadbu stromů 

nebo podporu místních ekologických 
projektů, každý malý krok se počítá. 

VÝZVA: 
Představme si Čáslav jako město, které 

žije v souladu s přírodou. ◍
Zelená Čáslav



🡒 ALEŠ A JIŘÍ KOCIÁN – NÁVRATY 
(obrazy, sochy) 

 14. 1. – 9. 2. 2025
vernisáž 13. 1. 2025 v 17 h 

 výstavní síň, nám. J. Žižky z Trocnova
vystoupí školní kapela ZŠ Čáslav náměstí
út–ne 10–12, 14–17

🡒 V ATELIÉRU SOCHAŘKY BLAŽENY 
BOROVIČKOVÉ-PODPĚROVÉ 

 15. 10. 2024 – 5. 4. 2025
výstava k 130. výročí narození 
 galerie, Jeníkovská 222 
Otevřeno: út–so 10–12, 14–17

🡒 PTAČÍ HODINKA 
aneb sčítání ptáků u krmítka v muzeu 

 v pátek 10. 1. 2025
 zahrada muzea, Husova 291
Konkrétní čas si rezervujte 
na vancurova@cmuz.cz 
nebo 327 312 042.

🡒 PHDR. JANA VANĚČKOVÁ 
Procházka Čáslaví podle Willenbergovy rytiny 

 14. 1. 2025 od 17 h
přednáška Muzejního a vlastivědného
 spolku Včela Čáslavská
 Nová scéna Dusíkova divadla
     Vstupné dobrovolné

🡒 MODELOVÁNÍ HLAVY 
 8. 2. 2025 od 8 do 17 h  

workshop se sochařem a restaurátorem 
Martinem Kulhánkem
 galerie, Jeníkovská 222 
CENA: 800 Kč
Přihlášky do 24. 1. 2025 na stara@cmuz.
cz nebo 327 316 769.

🡒 EKOLOGICKÝ KROUŽEK 
V MUZEU I., II.

Mají Vaše děti rády přírodu? Přihlaste je do 
našeho nového kroužku!
Určeno pro žáky 1. a 2. stupně ZŠ. Budeme 
se potkávat v budově muzea, Husova 291, žáci 
1. stupně ZŠ každé úterý a žáci 2. stupně ZŠ 
každý čtvrtek od 15:30 do 16:30.

Více info na vancurova@cmuz.cz 
nebo 327 312 042.

🡒 KLUB PŘÁTEL MUZEA
Chcete se stát členy neformálního sdru-
žení zájemců o činnost muzea?
Více info a přihlášky na e-mailu 
novakova@cmuz.cz.

🡒 NABÍDKA PRO ŠKOLY
Naše expozice, kromě archeologické 
(z důvodu péče o vystavené exponáty), 
budou školám zpřístupněny po předchozí 
dohodě i mimo muzejní sezónu 
(tj. listopad–březen).
tel: 327 316 885, 327 312 207 
nebo novakova@cmuz.cz, 
michalova@cmuz.cz 

 EDUKATIVNÍ PROGRAMY
přehled všech edukativních programů pro MŠ  
a ZŠ na našem webu: https://muzeumcaslav.
cz/muzeum-nabidka-skolam/

MĚSTSKÉ MUZEUM A KNIHOVNA ČÁSLAV PROGRAM | LEDEN 25

Městské muzeum a knihovna Čáslav, | Husova 291, 286 01, Čáslav |  327 312 207 | www.muzeumcaslav.cz

Nápovědy:

Tři zlaté glóby

"Přál bych si, aby v Čáslavi 
jezdila tramvaji,"

„Příjemné myšlenky nevyžadují svobodu, 
potřebují ji právě ty nepříjemné.“

Městská knihovna Čáslav
Kostelní nám. 197
Čáslav 28601

Cena: 500 Kč za semestr
Přihlášky: nejpozději do 10. 2. 2025 nebo do
naplnění kapacity
Místo konání: přednáškový sál knihovny 
Čas: vždy v 9.00 hodin
Kontaktní osoba: Pavla Sedlmajerová
sedlmajerova.knihovna@meucaslav.cz; 327 300 261 

Klub
přátel
knihovny
 VOLNOČASOVÝ KLUB PRO SENIORY 

20. 2. Podivuhodný život Jana Santiniho
v 9:00 se Stanislavem Růžičkou

20. 3. Kristián aneb Oldřich Nový v Československém filmu
v 9:00 s  Milanem Zacha Kučerou

24. 4. Setkání s nutriční terapeutkou 
v 9.00 s Lucií Kořínkovou - jak si poradit s dietou od lékaře?

22. 5. Mongolsko - cestovatelská přednáška
v 9.00 s Dankou Šárkovou.

12. 6. Historie čáslavských cukráren a komentovaná
prohlídka výstavy Koloniál u pana Bajzy
v 9.00 s  Janou Vaněčkovou, dále ve výstavě s Petrou
Michalovou

13. 1. v 9:00 povídání s architektem - jak na
dětský pokoj?

Bookstart
S knížkou do
života
NOVĚ SE BOOKSTART KONÁ VŽDY V PONDĚLÍ!

Knihovna Čáslav
Kostelní nám. 197 
Čáslav

17. 2. v 9:00 Knihadýlko - Dobrodružství
pavouka Čendy

17. 3. v 9:00 cvičení pro miminka

7. 4. v 9:00 povídání o financích - co se změní 
s příchodem děťátka a jak mu začít spořit

kontakt: krepelkova.knihovna@meucaslav.cz
327 300 262

19. 5. v 9:00 povídání s lékárnicí - jaká léčiva mít
doma a co na cesty?

9. 6. v 9:00 Trakolíno - Papuchalk Petr
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CO SE V ČÁSLAVI STAVÍ?
"Co se to tady staví?" zeptal 

se mě známý a já, ač čáslavák, 
jsem nevěděl. Ne, že bych ne-
odpověděl vůbec, to ne, že se na 
náměstí staví Komerční banka  
a u nemocnice Transfusní sta-
nice, jsem věděl, účel ostatních 
staveb mi však zůstával utajený. 
A protože si myslím, že by odpo-
věď na podobnou otázku mohla 
zajímat i ostatní, zeptal jsem se 
na Stavebním úřadě paní Rich-
terové. "Tedy, paní Richterová, co 
to je, kde to je a kdy bude stavba 
dokončena?"

První dámu mezi našimi fi-
nančními ústavy netřeba před-
stavovat. Že se Komerční banka 
staví na Čáslavském náměstí, ví  
v našem městě každý. Do provo-
zu bude uvedena začátkem roku.

Rovněž nová transfuzní stani-
ce u čáslavské nemocnice je zná-
ma. Tuto budovu ve které bude  
i mnoho dalších zdravotnických 
pracovišť, budou moci navštívit 
první pacienti již od nového roku 
1995. Bude vybavena na úrovni.

Přístavba gymnázia v níž bu-
dou šatny se má uvést do provozu 
již v březnu roku 1995.

Hala CENTROB - velkosklad 
drogistického zboží se staví při 
silnici na Krchleby, kousek nad 
rybníkem Zemánek. Předpoklad 
uvedení do provozu je první po-
lovina roku 1995.

Auto-moto centrum u ben-
zínové pumpy - LUNDYJA. Bude 
zde servis a prodej osobních au-
tomobilů. V provozu by mělo být 
od nového roku 1995.

AKTUÁLNÍ ZÁLEŽITOSTI SOCIÁLNÍ PÉČE

MÁTE SOCIÁLNÍ PROBLÉMY? 
P O T O M  S E  B E Z  V Á H Á N Í  O B R A Ť T E  N A  
SOCIÁLNÍ ODDĚLENÍ MĚSTSKÉHO ÚŘADU V ČÁSLAVI

Aktuální záleži-
tostí sociální péče se 
v nebližší době stá-
vá zejména zvýšení 
životního minima, 
které vstupuje v plat-
nost od 1. ledna 1995. 
Od uvedeného data je 
životní minimum na 
dítě do 6 let věku 1 230 
korun, na dítě od 6 do 
10 let 1360 Kč, od 10 
do 15 let 1620 Kč a od  
15 do 26 let 1780 kč.  
Jako životní mini-
mum dospělého je pak 
stanovena částka 1680 
korun.

Částk y životní-
ho minima na vedení 
domácnosti jsou sta-
noveny takto: Pokud 

je domácnost tvořena 
pouze jedním člo-
věkem, představuje 
život. minimum na 
domácnost částka 760 
Kč. V případě domác-
nosti dvoučlenné jde o 
částku 1000 Kč, v pří-
padě 3 - 4 členné 1240 
Kč a v případě 5 a ví-
cečlenné to je 1400 Kč. 
Celková výše život-
ního minima je tedy 
představována souč-
tem částky pro každé-
ho jejího jednotlivého 
člena plus částky na 
vedení domácnosti.

Zjistí-li tedy ob-
čan, že jeho čistý pří-
jem, popřípadě příjem 
jeho rodiny je nižší 

než uvedené částky, 
může se neprodleně 
obrátit na sociální od-
dělení městského úřa-
du - vchod v přízemí, 
vpravo. Upozorňu-
jeme ovšem, že čistý 
příjem je součtem 
všech čistých příjmů, 
včetně státních dávek, 
tedy např. rodinných 
přídavků, státního 
vyrovnávacího pří-
spěvku, příspěvku na 
nájem atp. Rovněž se 
nepřihlíží k různým 
půjčkám a jiným po-
dobným f inančním 
závazkům. Podrobné 
informace poskytuje 
uvedené sociální od-
dělení.  (rd)

PROČ NEFUNGUJÍ 
ČÁSLAVSKÉ  
SEMAFORY?

Důvodem je jed-
nak zastaralý elekt-
ronický systém, který 
byl kdysi při jejich 
montáži použit a ná-
sledně pak i důvody 
finanční, řekl nám 
pan Ing. Bedřich No-
vák, zástupce staros-
ty. Užitý elektronický 
systém je velice po-
ruchový, takže opra-
vy, a podotýkám, že 
velmi drahé opravy, 
se na něm prováděly 
jak na běžícím pásu. 
Navíc na něm nešla 
n a s y n c h r o n i z o v a t 
tzv. zelená vlna, což 

ve chvílích zvýšené-
ho dopravního ruchu 
plynulost silničního 
provozu spíše omezo-
valo, než urychlovalo. 
Krom toho elektroni-
ka musela být tempe-
rována i v době, kdy 
byla vypnuta. Připo-
čteme-li k tomu, že 
pravidelné kontroly, 
které bylo nutno po-
vinně provádět kaž-
dých 14 dní, stály roč-
ně 60.000 korun, byly 
náklady na provoz 
semaforů, ve srovná-
ní s jejich přínosem 
k dopravní situaci 

ve městě, neúnosné.  
V případě obnovení 
jejich činnosti bychom 
dnes museli počítat 
i s větší a náročněj-
ší celkovou opravou, 
protože mnohé z nich 
jsou poškozeny. Měs-
to nyní spíše usiluje  
o zavedení omeze- 
né dopravní rychlosti 
v celém úseku Masa-
rykovy ulice.           (rd)

HISTORIE / nový seriál

O ČEM ČÁSLAVSKÉ NOVINY INFORMOVALY PŘED 30 LETY?

LEDEN 1995

Čas utíká jako voda, která mění prostor kolem 
nás a ředí naše vzpomínky. Pojďme si je proto 
společně oživit nahlédnutím do Čáslavských no-
vin. Co se na jejich stránkách psalo v lednovém 
vydání roku 1995?
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Inzerci do Čáslavských novin přijímáme na adrese: Městský úřad Čáslav, 
Žižkovo náměstí čp. 1, PSČ 28601, telefon 2231. Cena 2,- Kč za cm2.



NA ŠTĚSTÍ NIC NENALEZLI
Na úterý 29. listopadu 1994 jistě nezapo-

menou ani studenti, ani profesoři dvou čá-
slavských středních škol. Toho dne se kolem 
osmé hodiny ranní, nejprve v gymnáziu a pak 
ve střední zemědělské škole, ozval telefon, aby 
oznámil, že je v budově školy umístěna bomba!

Byl to mužský hlas, řekla nám paní Blanka 
Sotonová, sekretářka ředitele gymnázia, kte-
rá jako první tento hrozivý telefonát přijala. 
Stručně oznámil - máte tam bombu - a zavěsil. 
Samozřejmě, že okamžitě následovala nezbyt-
ná bezpečnostní opatření - byla upozorněna 
policie České republiky a budova během něko-

lika málo minut vyklizena. Přivolaní specialisté 
naštěstí nic nenašli.

Stejná situace se jen s nepatrnými obmě-
nami opakovala o několik minut později v ze-
mědělské škole. I zde tato, velmi mírně řečeno, 
nehoráznost, přinesla horké chvíle všem, kdož se 
ve škole nacháze li a poté i přivolaným policistům.

Co dodat? Snad jen to, že všichni doufáme  
v rychlé dopadení pachatelů. Rádi by si s nimi 
jistě promluvili i studenti obou škol, kteří za-
meškaný den studia budou nahrazovat v době, 
kdy na jiných školách budou vánoční prázdni-
ny. (rd)

MĚSTSKÉ MUZEUM V ČÁSLAVI DĚKUJE 
AKORDEONOVÉMU SOUBORU 
ZÁKLADNÍ UMĚLECKÉ ŠKOLY 

V ČÁSLAVI, KTERÝ POD VEDENÍM 
A. BORSKÉHO DNE 19. 11. 1994 

REPREZENTOVAL NAŠE MĚSTO NA 
NÁRODOPISNÉ VÝSTAVĚ ČESKOSLOVANSKÉ 

A STŘEDNÍCH ČECH, VE STŘEDOČESKÉM 
MUZEU V ROZTOKÁCH U PRAHY.

NAHLÉDNUTÍ DO PAMĚTI MĚSTA
Člověka občas dostane do úzkých, když si má vzpomenout, co dělal minulý 
týden. Natož má-li se zamyslet nad ještě vzdálenější minulostí. Ztráta 
paměti pochopitelně hrozí i obcím. Právě proto se už od středověku píší 
kroniky. Své kronikáře má už dlouhá léta také Čáslav. Redakce Čáslav-
ských novin se proto svým čtenářům rozhodla nově přinášet svědectví,  
co zásadního se ve městě dělo v dobách minulých. A začneme jubilejně.  
Co se v Čáslavi událo v roce 1895, tedy před rovnými 130 lety?

Dne 19. února shořela sto-
dola patřící k č. p. 88 poblíž 
Brslenky v Koželuhách, jež 
náležela paní Vančurové a by- 
la roubena ze dřeva.
Krutá zima z roku pře-

dešlého přešla i do roku 
nového a trvala až do po-
loviny března, do kteréhož 
času rybníky byly silným 
ledem zamrzlé.
Byl založen vzdělávací 

spolek „Lid“ a „Blahoslav“  
a začal vycházet „Věštník čes-
koslovanský a spolků archaeo-
logických“, redakcí a nákladem 
Klimenta Čermáka.
Blahodárným a vzdě-

lávacím ústavům věnovala 
Záložna Čáslavská toho 
toku 2724 zlatých.

O svátcích velikonočních 
zažilo město Lublaň  
a bratrské Slovinsko 
strašné zemětřesení. Obec-
ní zastupitelstvo povolilo 
podporu 20 zlatých.
Muzejní spolek Včela 

Čáslavská vystavila 15. květ-
na na Národopisné výstavě 
v Praze v rozličných obo-
rech více než 500 před-
mětů z Čáslavska, hlavně 
starožitností.
Budova bývalé nemocnice 

č. p. 183 byla přednostně 
určena pro přechodné uby-
tování c. k. vojska.
Při doplňovací volbě do 

místní školní rady zvolen 
jednomyslně pan Jan Lo-
renz.

Nákladem 1720 zlatých 
byla vystavěna ze  kolem 
nově přidělené části hřbito-
va, schváleno 5. června.
Leopold Horáček, knih-

kupec, starosta Z áložny 
Čáslavské, člen obecního za-
stupitelstva a místní školní 
rady, skonal 17. listopadu.
Z a rok 1895 zemřelo ve 

městě 272 lidí. Domácích ka-
tolíků zemřelo 90, katoliček 
91, evangelíků 6, evangeliček 
5, izraelitů 2 a izraelitka 1.

Pozn. redakce: Uvedené články, příspěvky  
a znění inzerce na této dvoustranně jsou 
v originálním znění z původního vydání ČN.

Digitalizované kroniky nabízí v rámci 
služby Ebadatelna Státní oblastní archiv 
v Praze. www.soapraha.cz
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Už pět let nám  
moc chybíš  

a vzpomínáme  
na Tebe s láskou. 

Rodina Matouškova a VW.

7. ledna to bude 9 let,
co od nás navždy odešla paní

Monika 
Čermáková

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
Nikdy nezapomenou maminka,  
syn Aleš, sestry Jitka a Hana. 

Dne 25. ledna uplyne
 9 let ode dne,

kdy nás opustila
paní

Bohumila 
Strnadová

Vzpomínají manžel, 
syn s rodinou, zeť a vnuci.

Dne 3. 1. 2025 uplynou 
3 smutné roky od chvíle, 
kdy nás navždy opustil

pan

Zdeněk Holub
S láskou vzpomínají 

manželka s dcerou a synem, matka, 
bratr s rodinou a ostatní příbuzní.

Stále v srdci bolest zůstává, 
vzpomínky na tebe stále bolí.

Dne 9. 1. tomu bude 6 let od chvíle, 
co od nás odešel

pan

Milan Holík 

Vzpomínají maminka 
a dcera s vnoučaty, přítel 

a všichni, co ho znají. 

Dne 27. 12. 2024 
uplynulo 10 let od chvíle, kdy nás 

navždy opustil milovaný pradědeček, 
dědeček a tatínek,

pan

Miroslav Tyle
Kdo jste jej znali, 

věnujte tichou vzpomínku. 
Děkujeme.

Statistika za měsíc listopad 2024: narození: 31, z toho 3 Čáslav; manželství: 4; úmrtí: 30, z toho 9 Čáslav. 

Dne 9. ledna uplyne 
5 let od úmrtí 

Oldřicha 
Opočenského 

z Potěh

S láskou vzpomínají 
manželka Jarmila, syn Marcel 

a dcera Veronika s rodinou.

Poděkování
zaměstnancům interního oddělení MN Čáslav, 

které vede prim. MUDr. P. Hanuš a vrchní sestra 
J. Klemanová. Všem obětavým lékařům, milým,

ochotným a usměvavým sestřičkám chci touto cestou 
poděkovat a vyjádřit spokojenost s péčí a léčbou, 

kterou mi poskytovali během mé hospitaliace 
od 4. 11. do 8. 11.

Roman Mladý

Dne 8. ledna tomu bude 12 let,  
co nás opustil milovaný manžel, 

tatínek a dědeček,  
pan  

Bohuslav Veselý

Stále vzpomínají manželka Jiřina, dcera 
Jana s rodinou a syn Míla s rodinou.      

poděkování
Děkuji vedení města za gratulaci k mým kulatým narozeninám.

E. Kutílková

poděkování
Poděkování za laskavost a ochotu celému 

oddělení interny MN Čáslav
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NEBUĎTE 
UŽ INKOGNITO!

INZERUJTE  
V ČÁSLAVSKÝCH 

NOVINÁCH

Více na www.meucaslav.cz 
v sekci Čáslavské noviny  
nebo se osobně zastavte 
v informačním centru.

Máte svůj podnik, produkty, 
obchod nebo nabízíte své služby? 
Chcete poděkovat, pogratulovat 
nebo vzpomenout na své bližní?

Dne 21. února uplyne 9 let od chvíle, 
kdy nás opustil 

pan

Václav 
Čermák

Stále vzpomínají manželka 
a dcery Jitka a Hana. 

 Dne 19. 1. 2025 uplyne 8 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustil náš 

milovaný manžel, tatínek, dědeček, 
tchán, švagr a strýc, pan 

Luboš Novák 
z Bojman 

S láskou a velikou bolestí v srdci stále 
vzpomíná celá rodina.

Dne 26. 1. 2025 by náš drahý manžel, 
tatínek, dědeček a pradědeček, 

pan 

Václav Zahradník 
oslavil 89. narozeniny.

Stále vzpomíná a nikdy 
nezapomene celá rodina. 

Dne 29. 1. 2025  
uplynou 4 roky od chvíle, 
kdy nás v tichosti opustil 

náš milovaný manžel, tatínek, 
dědeček a pradědeček, 

pan 

Antonín Vebr
Stále vzpomínají manželka 

a dcera s rodinou.

Každý den svítá a přesto je tma…

Dne 16. ledna 2025 
uplynou čtyři smutné roky bez tebe, 

Pepí 
V našich srdcích žiješ napořád.

S láskou rodiče, 
Lucka s rodinou, Jaruška.

Dne 14. ledna uplyne 12 let 
od úmrtí našeho milovaného manžela, 

otce a dědečka, pana

Jaromíra 
Radkovského

plk. v. v.

S láskou vzpomínají manželka Františka, 
dcera Alena s rodinou, 

dcera Monika s rodinou.

Nebylo mi přáno déle s vámi být, nebylo léku, abych mohl žít…

Je smutno bez Tebe žít…

Dne 30. 12. 2024 uplyne 
smutný rok od chvíle, kdy nás navždy 

opustila 
naše milovaná maminka a babička, 

paní

Helena Junková
Vzpomínají Martin, Jirka, Romana, 

děti s rodinami a vnoučaty Davídkem, 
Filípkem, Kristýnkou, Barunkou 

a Simonkou..

Stále v naší mysli, stále v našich srdcích.

Dne 14. 12. 2024  
uplynulo 13 smutných let od chvíle, 

kdy beze slova odešel náš drahý  
manžel, tatínek, syn a bratr, pan

Pavel Lebeda
S láskou stále vzpomínají  

manželka Dagmar, synové Pavel a David, 
rodiče, bratr s rodinou a ostatní příbuzní.



Už vám 
NIC neuteče!
Všechny informace z obce
jdou k Vám přímo do mobilu

caslav.munipolis.cz

ČÁSLAVSKÉ NOVINY LEDEN 2025 | 31 —

společenská a komerční inzerce

PASPORTY STAVEBNÍCH OBJEKTŮ
Nemáte stavební dokumentaci rodinného 
domku nebo firmy dle nového stavebního 
zákona č.283/2021? Vše vyhotovím k Vaší 
spokojenosti.

Ing. Stanislav Šatra
Jeníkovská 1696
Čáslav, 286 01

Ceník: 
rod. domek – 9 000 Kč
prům. areál – 18 000 Kč
Tel.: 737 227 585

TOPENÍ*VODA*PLYN*KOUPELNY
ČERPADLA*ELEKTRO*ZAHRADA

PRODEJ * DOPRAVA * MONTÁŽ * SERVIS

 MASARYKOVA 354, ČÁSLAV (NAPROTI BILLE)
 327 316 535,   720 566 766

www.termocentrum.cz

termocentrum Čáslav
VYTÁPĚNÍ, VODA, PLYN, ELEKTRO, KOUPELNY

AdaKurýr s.r.o. – chráněná dílna

POSKYTUJEME SLUŽBY TAXI
Včetně převozu osob k lékařskému vyšetření a zpět, 
přepravy nákupů a menších balíků + přívěsný vozík.

Minimální jízdné 65 Kč, 
jízda nad 4 km činí 12 Kč/km, 

bez nástup. poplatku a čekací doby

OBJEDNÁVKY PO TELEFONU
Nad 60 km – 24 hod. předem
Tel.: 602 887 675, 606 833 700

TANEČNÍ

DOSPĚLÉ
pro

Učitelé tance manželé Vránovi pro Vás pořádají

Začátečníci 6 lekcí od 12. ledna 2025
Pokročilí 6 lekcí od 23. února 2025
V neděli od 17 do 19 hodin v GRANDU
Cena kursu 2.700,- Kč za pár.

Přihlášky, info na tel.: 776 660 888, 776 668 444
nebo e-mail: vranamira@centrum.cz

Anténní, satelitní
 a zabezpečovací technika

Ing. Stoček Zdeněk
J. Jungmanna 851
Čáslav

Tel. 736 778 938           www.zs-servis.cz    stocek@ zs-servis.cz

 Prodej  montáž  servis  -  vše na jednom místě



Váš autorizovaný prodejce vozů Škoda:

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 vozu Škoda Elroq: 15,2–16,6 kWh/100 km, 0–0 g/km

ilustrativní fotografie

Objevujte svět s nadhledem v novém 
elektrickém SUV Škoda Elroq s velkorysým 
dojezdem přes 560 kilometrů na jedno 
nabití. Zatímco cestu Vám rozjasní  
Matrix-LED světlomety, uvnitř Vás obklopí 
prostorný interiér z udržitelných materiálů  
v minimalistickém designu. Pro více 
informací nás neváhejte navštívit osobně, 
nebo nás kontaktujte telefonicky či online.

Nabitá
TOUHOU
OBJEVOVAT NOVÁ ŠKODA

ELROQ

Již od

799 000 Kč s DPH

INPRO Čáslav, s.r.o.
Jeníkovská 1815
286 01 Čáslav
Tel.: 327 312 630
inpro.skoda-auto.cz

elroq-retail-pelikan-inzerce-180x120mm.indd   1elroq-retail-pelikan-inzerce-180x120mm.indd   1 27.11.2024   17:1927.11.2024   17:19

Krmná směs pro slepice
Drť, 25 kg 

www.atos.cz

STAVBA     -     DŮM     -     ZAHRADA     -     DOMÁCNOST

469,-

16.990,-

Vertikální štípač na dřevo 8t
Scheppach Compact 8 T

3.690,-

Kompresor bezolejový 24l
HC 30 OX

1.759,-

Bruska multifunkční
rychloupínací 400V, EXTOL Premium

239,-

12.999,-

kolečko aku, 150 kg, 80 l 
Extol Premium

1.490,-

Dřezová stojánková
baterie

3.549,-

335,-

 od
110,-

Chemická toaleta 
Stimex Handy Potti Platinum Line

Čepice s čelovkou 
Extol Light, různé barvy

 od
195,-

Ledeč n/S (Sázavská 174)       Světlá n/S        Havlíčkův Brod        Čáslav

kapsle od

tekutá od

Řetězová pila AKU mini, 
20V Li-ion 2000mAh, bez baterie a nabíječky

Super cena na plastová
a hliníková okna ! ! !

NAPIŠTĚ SI O NABÍDKU:
atos@atos.cz

NNoovvýý  rrookk  
              SS  nnoovvoouu  ppooddllaahhoouu

SKLADOVÉ ZÁSOBY

-15%  až   40%

725 806 794 | caslav@superpodlaha.cz
Pražská 162 (areál Zenit), Čáslav

DÁREK ZA NÁKUP
NAD 2.000,-

PŘÍJMEME NOVÉHO KOLEGU 
PRO PRODEJNU ČÁSLAV


